
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 12:31:42) 
 
 Poštovane kolege poslanici, nastavljamo sa radom. 
 Otvaram Prvu sjednicu Prvog redovnog proljećnjeg zasijedanja u 20018.godini Skupštine 
Crne Gore 26. saziva. 
 Posjećam da sam  sazvao Skupštinu  na ovu sjednicu i dnevni red predložio saglasno 
Poslovniku  Skupštine i dogovoru na Kolegijumu predsjednika Skupštine.   
 Prije prelaska na utvrđivanje dnevnog reda imamo nekoliko proceduralnih obaveza koje 
moramo obaviti.  
 Aleksandar Andrija Pejović  podnio je ostavku na funkciju ministra evropskih poslova, pa 
saglasno Poslovniku Skupštine objavljujem da Skupština konstatuje ostavku, čime mu prestaje 
funkcija  ministra.   
 Drugo, treba da usvojimo zapisnike za Osme posebne, Devete i Desete sjednice drugog  
redovnog jesenjeg zasijedanja  u 2017.godini. Da li neko od poslanika ima  primjedbi  na neki od 
ovih zapisnika? 
 Izvolite. Proceduralno, poslanik Knežević. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (01.03.18 12:32:36) 
 
 Gospodine Brajoviću,  
 Želio bih da mi  pojasnite da li je  ministar Aleksandar Andrija  Pejović podnio ostavku  i na 
mjesto  ambasadora ili je samo podnio ostavku na  mjesto  ministra evropskih  integracija  i 
glavnog pregovarača. Mislim da je to  vrlo važno da bismo  mogli da se  odredimo prema  svemu 
tome, i da li to znači da  će on činom  podnošenja ostavke  na mjesto ministra  za evropske 
integracije, imajući u vidu da je bio u konfliktu interesa, morati da vrati onih 300.000 evra koje je 
dobio nadoknade  pokrivajući i  jednu i drugu funkciju, pa bih  volio da mi to  pojasnite  kako bi klub 
Demokratskog fronta mogao da se  izjasni vezano za ovu konstataciju  njegove ostavke. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 12:33:23) 
 
 Hvala vama, poslaniče Kneževiću.  
 Mi smo se, što se tiče konstatacije njegove ostavke, izjasnili. To je jedna stvar, završena 
priča.  
 Drugo, njega je Skupština birala na funkciju ministra i ovim činom, konstatacijom te ostavke 
on više nije ministar. Ako mene pitate, ali to je već stvar Vlade koja ga je birala na sve te funkcije, 
mislim da je to ostavka na sve funkcije, ali to nije tema i potreba razgovora na Skupštini. Daću 
vam još jednom riječ pošto se javljate, samo sačekajte malo, daću vam riječ svakako. Prema 
tome, prosto želim da vam kažem ono što je Skupština uradila, uradila je, konstatovala je ostavku i 
Andrija Pejović ovim činom i od ovog trenutka nije ministar u Vladi Crne Gore.  
 Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (01.03.18 12:34:22) 
 
 Zbilja je moja intervencija bila dobronamjerna. Shvatio sam da ste vi rekli, što se vas tiče, 
odnosno nas, on je razriješen sa svih funkcija i da je to pitanje za Vladu. Pošto je tu ministar 
pravde i potpredsjednik Vlade možemo da iskoristimo priliku da nas upozna s činjenicom da li je 
Aleksandar Andrija Pejović ostao i dalje ambasador ili je i glavni pregovarač ili je i s tih funkcija 
smijenjen. Mislim da je to vrlo važno za crnogorsku javnost, a i za ovu skupštinu. Neću se više 
javljati vezano za ovu temu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 12:34:53) 



 
 Hvala vam.  
 Ne bih vam više ni dao riječ, ali smatram da je korektno to što smo razmijenili mišljenje. 
Ono što je Skupština bila zadužena da uradi, Skupština je uradila. Sva su ta pitanja već za Vladu, 
razumio sam njegovu ostavku na sve funkcije.  
 Da li želi ministar Pažin da iskoristimo tu priču i da se javi za riječ ili ne povodom ovog 
pitanja? Nema potrebe. U redu. Konstatujem da se niko od poslanika nije javio za raspravu i 
sugestije po zapisniku, tako da saglasno Poslovniku konstatujem da su usvojeni zapisnici s Osme 
posebne, Devete i Desete sjednice drugog redovnog jesenjeg zasijedanja u 2017. godini.  
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda. Predlog dnevnog reda imate u sazivu. Da bismo 
utvrdili dnevni red dozvolite da vas obavijestim o Predlogu za dopunu predloženog dnevnog reda. 
Vlada Crne Gore je predložila da se na dnevni red stavi Predlog zakona o potvrđivanju Ugovora o 
osnivanju transportne zajedice. Prelazimo na obrazloženje i izjašnjavanje o Predlogu za dopunu 
predloženog dnevnog reda.  
 Da li predstavnik Vlade želi da obrazloži predlog? Ne želi. 
 Stavljam na glasanje predlog Vlade Crne Gore da se na dnevni red stavi Predlog zakona o 
potvrđivanju Ugovora o osnivanju transportne zajednice. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Konstatujem da je Skupština prihvatila predlog.  
 Pozivam vas da se izjasnimo o predloženom dnevnom redu u cjelini. Stavljam na glasanje 
predlog dnevnog reda u cjelini. Izvolite.  
 Hvala. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih.  
 Objavljujem da je za sjednicu utvrđen sljedeći dnevni red: tačka 1 - Predlog zakona o 
potvrđivanju Konvencije o sporazumima o izboru suda; tačka 2 - Predlog zakona o potvrđivanju 
Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vlade Sjedinjenih Američkih Država na unapređenju 
ispunjavanja međunarodnih poreskih obaveza i sprovođenju FATCA; tačka 3 - Predlog zakona o 
potvrđivanju Ugovora o osnivanju transportne zajednice i tačka 4 - Izbori i imenovanja.  
 Prelazimo na dnevni red.  

Prva tačka - Predlog zakona o potvrđivanju Konvencije o sporazumima o izboru suda. 
Ovlašćeni predstavnici Vlade su Zoran Pažin, potpredsjednik Vlade za politički sistem, unutrašnju i 
vanjsku politiku i ministar pravde i Nikola Šaranović, generalni direktor Direktorata za 
međunarodnu pravosudnu saradnju i projekte. Izvjestioci odbora su Danijel Živković, 
Zakonodavnog odbora i Miloš Nikolić, Odbora za međunarodne odnose i iseljenike.  
 Otvaram pretres. Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Želi.  
 Riječ ima potpredsjednik Vlade. Izvolite. 
 
 
 ZORAN PAŽIN (01.03.18 12:36:25) 
 
 Poštovani predsjedniče, poštovane dame i gospodo poslanici,  
 Crna Gora spada u red država koje u najvećoj mogućoj mjeri poštuju međunarodnopravne 
instrumente iz oblasti ljudskih prava. Slovom već samog Ustava Crne Gore, u članu 9, propisano 
je da su međunarodni sporazumi koji su ratifikovani i objavljeni u skladu s Ustavom sastavni dio 
unutrašnjeg pravnog poretka, a u hijerarhiji pravnih normi imaju nadzakonsku snagu. Crna Gora je 
u okviru Haške konferencije o međunarodnom privatnom pravu prihvatila već čitav niz konvencija 
koje uređuju ovu oblast, a ovom konvencijom koja zakonom treba da bude ratifikovana od strane 
ovog visokog doma zaokružujemo ovu oblast međunarodnopravnih odnosa koja se odnosi na 
građansko pravo i na privredne odnose.   

Konvencija u suštini podrazumijeva jednu vrstu prorogacionog sporazuma koja daje 
ovlašćenje ugovornim stranama da ugovore isključivu nadležnost suda u ovim oblastima i uz 
Njujoršku konvenciju koja uređuje arbitražno pravo i priznanje izvršenje arbitražnih odluka 
dobijamo jedan konzistentan pravni sistem u ovoj oblasti, imajući u vidu da imamo i Zakon o 
međunarodnom privatnom pravu koji je ovaj visoki dom usvojio 2013. godine.  
 Ono što su benefiti društva u pogledu ove konvencije jeste prije svega pravna sigurnost u 
pogledu međunarodnopravnih odnosa, u pogledu građanskog prava i privrednih odnosa, a s druge 



strane jačanje autonomije volje kao jednog od načela i ugovornog prava i građanskog prava u 
cjelini. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 12:40:44) 
 
 Hvala vam, potpredsjedniče Pažin.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Ne žele.  
 Otvaram diskusiju, kolege. Ko želi riječ?  
 Milutin Đukanović se javio za riječ, a neka se pripremi poslanik Slaven Radunović.  
 Izvolite, poslaniče Đukanoviću. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (01.03.18 12:40:57) 
 
 Poštovani građani, farsa s crnogorskim sistemom se nastavlja. Danas usvajamo još jednu 
međunarodnu konvenciju i ističemo da je Crna Gora u vrhu po usvajanju tih međunarodnih 
konvencija koje se odnose na ljudska prava, a svi mi dobro znamo da stanje u Crnoj Gori uopšte 
nije takvo.  
 Da stvar bude još tragičnija, obrazloženje ove konvencije izlaže čovjek koji je 
potpredsjednik Vlade, koji je ministar pravde, koji je bivši sudija Međunarodnog suda za ljudska 
prava u Strazburu, koji je hrvatski državljanin ... iz Hrvatske, koji je lovac na srpske generale i 
jednom riječju parekselans izdajnik. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 12:42:08) 
 
 Sačekajte sada, vrijeme vam stoji, da vam kažem.  
 Mislio sam da smo već postigli taj dogovor o korektnosti nastupa. Niko ne očekuje da nema 
težih riječi kada govorimo o političkim neistomišljenicima, ali moram da vas upozorim. Ovo vam je 
poslednje upozorenje pred opomenu. Ovaj predlog obrazlaže čovjek koji je u Vladi zadužen da to 
radi. Ništa od toga nije tačno. Izvolite i molim vas, povedite računa da ne bih pribjegavao 
sankcijama. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (01.03.18 12:42:47) 
 
 Što se tiče opomena potpuno smo spremi za njih i kada je istina u pitanju opomene nas ne 
mogu zaustaviti.  
 U normalnom društvu takav čovjek ne bi mogao da obavlja te funkcije koje obavlja. Kakvo 
je pravosuđe u Crnoj Gori, imamo i sreće pa gledamo direktan prenos, očigledno predsjednica 
Vrhovnog suda se preračunala kada je dozvolila da se može direktno gledati prenos "državnog 
udara". Imamo neke nevjerovatne situacije koje pokazuju koliko je urušeno crnogorsko pravosuđe. 
Ja ću samo jedan detalj da istaknem. 
 Da li je normalno da svjedok, ovaj vojvoda Paja, da 25.000 evra, kupi oružje, zatim to 
oružje uništi u jezeru, prije toga sa 400 kg vesla dva i po kilometra i uništava oružje, dolazi u Crnu 
Goru. Ili još da bude diskrepanca veća, čovjek je 11.oktobra u Požarevcu, 12-stog je na Kosovu 
pa u Crnoj Gori, 13-og je u Raškoj, pa na Kosovu, pa u Crnoj Gori,14-og je u Crnoj Gori, 14-og 
ujutro napušta Crnu Goru, vraća se za Kosovo, 15-og dovodi ekipu s Kosova, predaje Dikiću 
telefon 15-og u 22 sata i onda treba da ode do Beograda da natovari kombi opremom i da stigne 
na protestni skup u 20 časova. Ako je to normalno i ako vi stojite iza toga i to normalno posmatrate 
onda nemojte da se iznenađujete što imamo ovakve kvalifikacije prema vama, ne samo prema 
vama no prema sudijama i tužiocima.  
 Posebna priča u čitavom ovom sistemu je predsjednica Vrhovnog suda. Mi znamo kako je 
ona postala predsjednica i zbog čega je iz Kolašina došla u Podgoricu i kako je brzo napredovala, 



i ona još prijeti, maltene da nećemo moći da ukažemo na ovakve elementarne stvari koje se kose 
sa zdravim razumom i zdravom logikom. Da ima sreće, da ima trunke morala i poštenja, Vesna 
Medenica i Boris Savić i Suzana Mugoša bili bi automatski smijenjeni. Da ne govorimo o SDT-u 
Milivoju Katniću, to je više zabava za narodne mase, ali potpredsjednik Vlade i ministar pravde 
veliča crnogorsko pravosuđe i priča nam o usvojenim ljudskim pravima u Crnoj Gori. Malo je reći 
da je tužno i žalosno. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 12:45:46) 
 
 Hvala. 
 Riječ ima poslanik Slaven Radunović, a neka se pripremi poslanica Branka Bošnak. 
Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (01.03.18 12:45:59) 
 
 Ovo je jedna od konvencija protiv koje naravno niti ja niti iko iz Kluba Demokratskog fronta 
ima išta, radi se o tome da kad dvije strane u sporazumu izaberu nadležnost nekog suda da se 
odluke tog suda priznaju i državama potpisnicama. To ništa nije sporno, mi naravno nećemo 
glasati, nećemo učestvovati u glasanju čisto da bi imali trening stalni da morate da dolazite svi i da 
morate ovu  tanku većinu koju ste na nezakonit način stekli da održavate, ali što se tiče same 
konvencije protiv nje nemamo ništa. Imamo protiv nečeg drugog, protiv ponižavanja Crne Gore u 
međunarodnim odnosima. Jednu sličnu stvar, samo što to nije bila konvencija nego ratifikacija, 
usvojili smo u Parlamentu Crne Gore, odnosi se na ratifikaciju Sporazuma o demarkaciji sa 
lažnom državom Kosovo i nakon toga  smo svi bili svjedoci jednog dodatnog poniženja kompletne 
države. Ja bih volio kad bismo to mogli da personilizujemo samo na one koji učestvuju u ovakvom 
sramnom razvoju svega što se dešava oko demarkacije, ali nažalost to je ljaga za čitavu Crnu 
Goru. 
 Parlament lažne države Kosovo će da se izjašnjava o ratifikaciji ugovora koji je urađen i u 
crnogorskom parlamentu, ali i o sporazumu dodatnom koji su potpisali Vujanović i Tači. Sama 
činjenica kako se Tači pojavio u jednom momentu u Crnoj Gori potpuno nenajavljen i šta je on 
potpisao sa Vujanovićem, iako smo rekli da je za nas ta stvar gotova, jedan je od razloga da zaista 
možemo da kažemo da je Vujanović nakon trećeg mandata neustavnog uspio i da se nešto pita 
na kraju i to na najgori mogući način, da se upiše u crnu knjigu bruke i sramote Crne Gore.  
 Pored toga u kosovskom parlamentu poslanici će da se izjašnjavaju i o nekakvom izvještaju 
nekakve komisije o demarkaciji. To sve nema nikakve veze s Crnom Gorom i mi se ovdje kao 
poslanici u crnogorskom parlamentu ni o čemu ne pitamo, mi smo svoje završili, nakon toga se 
uključuju drugi organi iz Crne Gore, uključuje se Vlada, uključuje se predsjednik, mute nešto sa 
svojim drugarima iz kosovske Vlade. Naravno, meni je jasno da je ovdje po srijedi odrađivanje 
prljavog posla u koji se ušlo 2008. godine kada je priznato nezavisno Kosovo, kako sam 
predsjednik Vlade reče - uz protivljenje, uz jasnu nesaglasnost 85% građana. Tada se ušlo u 
izražavanje volje Sjedinjenih Američkih Država, ničije drugo, nisu to oni radili zbog građana 
Kosova i albanske populacije na Kosovu sigurno, i sada moraju da idu do kraja. Američka država i 
Evropska unija vršili su pritisak na Parlament Kosova, vršili su pritisak na njihove rukovodioce i oni 
nisu popuštali i onda su se, naravno, međunarodni faktori sjetili gdje je meko tkivo. Zna se ko je taj 
koji je spreman na sve kad ga stisnu i kad mu izvade iz fijoke dokumentaciju od koje se strepi. 
Opet se bruka Crna Gora, opet je Crna Gora ta koja mora da odigrava prljave poslove. Sramota 
za čitavu državu i nadam se da ćemo imati priliku da čujemo od potpredsjednika Vlade, koji je 
ovdje kao ministar pravde, ali uz to i potpredsjednik Vlade, da nas upozna kao poslanike u 
parlamentu. Nadam se da i vas to zanima kao predsjednika Parlamenta i sve građane, zašto se 
kod druge strane, znači kod Parlamenta lažne države Kosovo, pojavljuju i druga dokumenta koja 
mi nismo ratifikovali, mi nismo vidjeli uopšte. O čemu se radi? O kakvoj se novoj prevari radi? 
Jednu ste stvar napravili, napravili ste veliku sramotu, priznali ste lažnu državu Kosovo, to je 
pomoglo Sjedinjenim Američkim Državama i NATO-u da postavi Bondstil, najveću vojnu američku 



bazu van Sjedinjenih Američkih Država, taj ste dio odradili. Pa zar nije dosta, pa možete li makar 
da zamolite vaše zapadne partnere da vas dodatno ne brukaju, jer vi nažalost predstavljate Crnu 
Goru? Vi nažalost predstavljate i mene, a mene je stid od toga i ja vas molim da se suzdržite od 
daljih izdaja. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 12:51:19) 
 
 Poslaniče Radunoviću, ovdje imam dosta osnova za repliku. Pričate o izdajama i tako dalje. 
Drugo, upotrebljavate riječi - vi kažete, vi ste izdali, vi predstavljate, vi, vi, vi, govorite o vlasti. 
 Crna Gora je priznala državu Kosovo i nije jedina koja je priznala državu Kosovo i dobro bi 
bilo da u Parlamentu Crne Gore govorite o tome na nivou činjenica. To je jedna stvar. 
 Drugo, kada je u pitanju nešto što smo mi ratifikovali, mi smo ratifikovali Sporazum o granici 
i za nas je to definitivno završena stvar. Ne može u bilo kakvim drugim pričama biti bilo čega što 
mijenja taj ratifikovani sporazum, jer bi prethodno morao da dođe na ponovnu rafitikaciju u 
Skupštinu Crne Gore. To vi odlično znate i to je činjenica. Kad će i kako će Kosovo to završiti iz 
svojih unutrašnjih političkih razloga, to je pitanje, koliko vidimo sva međunarodna  zajednica o 
tome govori i govori njima da im je to uslov za bilo kakav dalji napredak u njihovoj priči o 
evropskim integracijama.  

Ovo je bila replika vama. Vi ste pričali o vlasti. Ja sam rekao da ste vi zaslužili repliku. Vi 
možete samo proceduralno da se javite. Pomenuli ste - vi koji vršite vlast ste izdali Crnu Goru. Ja 
mislim da vršimo vlast. Nemate pravo. 
  Proceduralno, izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (01.03.18 12:53:16) 
 
 Ne možete da za sebe uzimate pravo da zloupotrebljavate to mjesto i da odgovarate i 
komentarišete moje izlaganje tako što koristite mogućnost tehničku koju imate, da pritisnete 
dugme i sebe uključite kad god hoćete, to jednostavno nije korektno.  
 Ja sam rekao da će se na Kosovu odlučivati o nekim stvarima vezanim za zajedničku 
granicu o kojima se nije odlučivalo u Crnoj Gori i da je predsjednik Crne Gore, a ne neki drugi 
predsjednik, nego predsjednik Crne Gore nešto potpisao, a rečeno je da je s crnogorske strane 
posao završen i svi mi dobro znamo u čemu je problem na Kosovu među njihovim poslanicima, 
što hoće dio njihovih poslanika da se pripoji dio teritorije Crne Gore lažnoj državi Kosovo. Ja ću je 
uvijek zvati lažna, jer je ona za građane Crne Gore lažna i biće lažna kad vi pođete s vlasti, to da 
znate i treba da znamo svi mi valjda ovdje o čemu se radi, o kojem dijelu teritorije. Oni crtaju 
mape, gospodine Brajoviću, i o tome raspravljaju. To morate da znate. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 12:54:25) 
 
 Hvala vam. 
 Ja se nadam da ćemo mi svi zajedno da sačuvamo teritoriju Crne Gore. 
 Poslanica Branka Bošnjak i neka se pripremi poslanik Predrag Bulatović, on je posljednji 
prijavljeni. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (01.03.18 12:54:36) 
 
 Poštovani građani, obraćam se vama, jer ste imali priliku da čujete neviđenu drskost od 
ministra pravde i potpredsjednika u Vladi Crne Gore koji pokušava da nam kaže da se Crna Gora  
nalazi u vrhu zemalja koje poštuju ljudska prava. Svi vi koji ste bili na protestima 24.oktobra 
2015.godine ste viđeli kako se poštuju ljudska prava u Crnoj Gori i to kako se represivni aparat 
crnogorski iživljavao nad vama. Ali nije to bio samo represivni apart Crne Gore, tu je bilo više 



kriminalaca nego ljudi koji rade u institucijama Ministarstva unutrašnjih poslova Crne Gore.  
 Ministre, iznenađena sam tom dozom drskosti da tako nešto konstatujete. Makar ste ovih 
dana mogli da gledate snimak prebijanja onih momaka ispred lokala i iživljavanja Specijalne 
jedinice, odnosno Interventne jedinice nad njima. Da ne kažem da svaki dan se krše prava i da vi 
to odlično znate i vi ih vjerovatno kršite. Postoji jedna neviđena diskriminacija u svim državnim 
organima prema svima onima koji nijesu uz vlast, a onda dodatno ako ste i neka nacionalna grupa 
koja ne odgovara tu se ta ljudska prava još i više krše.  
 Što se tiče ove konvencije koju ste nam danas predložili, kao što su moje kolege rekle, 
nemamo mi ništa protiv. Ali, baš zamišljam nekog stranca kome će neki naš sud da se označi kao 
sud nadležan za nešto, kao izabrani sud, pa kad dođu one sudnice od Osnovnog suda ovih dana, 
pošto vidim da nam sve tužbe na poslanike i funkcionere Demokratskog fronta pristižu pa i ja ovih 
dana sam vrlo često posjetilac suda, imala sam priliku i da vidim u kakvim uslovima i koje je to 
poniženje kakav nam je Osnovni sud, u kancelariji 2 sa 2, petoro - šestoro ljudi, niti ima mjesta da 
se odloži kaput ni kišobran ni ništa. To je jedno zastiđe, a ono što je najbitnije što je to ogolilo se 
cijeloj javnosti i drago nam je što ste prihvatili da bude javni prenos ovog takozvanog "državnog 
udara". Koliko je zastiđe naš pravosudni sistem imaju prilike da vide svi građani Crne Gore, od 
uslova u kojima se radi do toga ko su nam sve sudije, a ko su nam tužioci, pa imamo bisere poput 
jučerašnjeg Katnićevog bisera da voda može da teče i uzbrdo, a zavisno od centrifugalnih i 
centripetalnih sila. Stvarno bih ga vratila u osnovnu školu da nauči šta su centrifuglane i 
centripetalne sile ili bih ga ubacila u mašinu za pranje pa da vidi kako djeluje centrifugalna sila. 
Nevjerovatno je čime se čovjek bavi, i to nam je glavni specijalni tužilac. To meni  više nije ni 
komično, nego mi je tragikomično. Jer, on se igra sa sudbinama naših kolega iz Demokratskog 
fronta, a vidimo koji mu je nivo znanja i kako predstavlja, eto da kažem, državu Crnu Goru, a u 
suštini se ovdje ne poštuju ni odluke naših sudova. Pogledajte samo koliko je Upravni sud donio 
raznih rješenja koja se ne poštuju. Ja znam, u Glavnom gradu dolaze ljudi, na desetine njih, a 
obično se radi o radno-pravnim sporovima ili nepoštovanju tih prava i ni jednu od tih odluka, po 
šest - sedam odluka imaju u svoju korist i nikoga to ne zanima niti krivično  odgovara onaj koji ne 
poštuje odluke suda. Tako da mi je ovo sve farsa, kao što je farsa u suštini sve što radite, sve je 
improvizacija, potpišemo se, imamo nekakvu fasadu, a suština je nešto potpuno drugo.  
 Da kažem na kraju da jedva čekam da dođe neki stranac i da se uvjeri kakva je Crna Gora i 
da sve što vi predstavljate kad izađete van zemlje i onako ponizno i fino se ishvalite kako je sve to 
dobro, a vi odlično znate, pošto ste bili u Strazburu, znate kako treba da izgleda pravna sudnica i 
kakvi treba da budu uslovi i kakve treba da budu sudije. Ali, jednostavno vam, izgleda, zbog nekih 
drugih stvari ne odgovara da reforma ide u tom pravcu i da se tako mijenjaju naši sudovi. Baš na 
zadnjoj sjednici Vlade sam vidjela, opet plaćamo za izgubljene sudske presude u Strazburu i biće 
toga mnogo. Samo još jedna rčenica. Samo mi je žao što na kraju sve to ide na teret ovih 
građana. Nema lične odgovornosti, personalne, inače da ima  personalne odgovornosti  davno bi 
krenule stvari nabolje. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 12:59:59) 
 
 Hvala. 
 Riječ ima poslanik Predrag Bulatović, neka se pripremi poslanik Ervin Ibrahimović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (01.03.18 13:00:02) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore, čuli smo uvodno izlaganje glavnog 
koordinatora za krivičnopravni progon uključujući i zatvor, u ime vlasti, koji je na funkciji ministra i 
potpredsjednika Vlade, gospodina Pažina koji je rekao jednu stvar koja teorijski bi trebalo da bude  
tačna, a to je da su konvencije  međunarodni dio pravnog poretka.To je, nažalost, jedino sa čim se 
slažem na nivou konstatacije i u hijerarhiji bi trebalo da budu iznad pojedinačnih pravnih akata i to 
je teorijski poznato.  



 Gospodine glavni koordinatore  DPS-a i vlasti za smještanje funkcionera  DF-a u zatvor i 
bez ikakvog osnova, želim da vam kažem da je advokat Miroje Jovanović, koji je u sudskom 
procesu montiranog "državnog udara" u čijoj ste kreaciji vi učestvovali u onom pametnijem dijelu, 
u onom trapavom dijelu gdje voda ide uzbrdo to radi Katnić kao vojni obavještajac, ne može 
drugačije nego tako, da je Miroje Jovanović brojne konvencije citirao Suzani Mugoši, koja je 
takođe specijalac u sudskom procesu i ona se pozvala na ZKP. Riječ je o ljudskim pravima i 
slobodama, između ostalog pravo na odbranu, izvođenje dokaza, kontradiktornost, onemogućava 
da dokažu branioci za vašeg prijatelja Sinđelića i vašeg  možda i člana, sada već vojvode čestitog 
Paje Velimirovića. Takva je situacija između prakse i onoga što ste vi apsolutno rekli i takvo nam 
je pravosuđe. Mi imamo montirani "državni udar", politički proces parekselans tog politički 
montiranog parekselans procesa. Predlogom predsjednice Vrhovnog suda je suđenje javno i 
mislilo se da će to suđenje da se završi po kratkom postupku i da se izrekne presuda koja je već 
napravljena prije svega za lidere Demokratskog fronta. Jer, ovi ljudi koji su u zatvoru su nevini, iz 
Srbije, i sada imamo sljedeću činjenicu - da se zloupotrebljava javni prenos za promociju političkih 
stavova u parekselans političkom procesu gdje je zastiđe za državu Crnu Goru da jedan građanin 
Kosova i Metohije koji kaže da je čestiti vojvoda Paja Velimirović, radi to što radi. On je pod 
režijom i diktatom u neformalnom statusu prikrivenog isljednika, gospodine Pažin, i to se savršeno 
jasno zna. Naravno, koristićemo svaku tribinu, ne da bi se mi branili, nego da odbranimo Crnu 
Goru od vas. 
 Gospodine Brajoviću, vama se obraćam. Ja vašu samouvjerenost  cijenim kad kažete neće 
biti ovo, neće biti ono. Andrija Pejović je podnio ostavku i ona je verifikovana u skladu sa 
procedurom ... nijeste nadležni da odredite da li je on glavni pregovarač ili ambasador. Koje se 
političke igre igraju, ja nemam pojma, ali vidim neke nevladine organizacije koje kažu sledeće 
stvari, oni su izašli sa tim podatkom i došlo se do činjence da je neko nekom zviždaču dao ove 
podatke. Osnovano sumnjam da iza toga stoji šef režima Duško Marković, jer mu ovaj ne 
odgovara i onda je sprovedena procedura do ovoga. Dovedite vi do kraja to pitanje kako je mogao 
da bude ministar sve ovo vrijeme i za to je odgovoran predsjednik Vlade koji zna svaku paravnu 
zavrzlamu.  
 Sada oko pitanja demarkacije. Malo ste se zalećeli u tim nekim ocjenama. Ja vama 
predlažem da pozovete Filipa Vujanovića da dođe sjutra ili za nekoliko dana, predsjednik države 
može uvijek da dođe po skraćenoj proceduri i da nam objasni sledeću stvar - šta je on to 
razgovarao sa Tačijem. Šta je razgovarao? Da i vas i nas informiše hoće li neka komisija nad 
kojom mi nemamo nadležnost da pomjera. Znate, u Dejtonu su se milimetri pomjerali između 
Karadžića, Miloševića, Tuđmana i tako dalje, milimetar na karti su bile desetine kilometara, a 
desetine kilometara su bile ogromne žrtve dok su se dogovorili oko toga. Da li je Filip Vujanović 
dozvolio sebi da se ostvari mogućnost pomjeranja jednog milimetra komisiji. Na Kosovu će biti 
sporazum koji je verifikovan ovdje, biće izvještaj komisije i biće sporazum Filipa Vujanovića. Sa 
kojom snagom? Zašto ovo govorim? 
 Mi smo ratifikovali, ne mi nego državna zajednica Srbija i Crna Gora, Rimski statut, gdje je 
jedini regularni sud Međunarodni sud prave u Hagu. Prvo je potpis dala američka administracija pa 
je onda ocijenila da je ona žandar čitavoga svijeta i povukla je svoj potpis. Taj isti Filip Vujanović je 
2007.godine izuzeo - dajem obrazloženje jer mislim da je to važno - svojom voljom sa onom 
Kondolizom Rajs je potpisao izuzeće člana 98 Statuta o imunitetu američkih vojnika. Dakle, u 
Crnoj Gori u ovom trenutku imunitet imaju američki vojnici za sva krivična djela i to je jedna od 
stvari zbog kojih se može uvesti klauzula balansa. Ja ne vjerujem Filipu Vujanoviću. Pred 
crnogorskom javnošću tražim od predsjednika Skupštine da pozove predsjednika Crne Gore, evo 
ga sad oslovljavam tako, da objasni crnogorskoj javnosti šta je potpisao sa Tačijem. Može se 
desiti sledeća stvar, da se izglasa demarkacija sa svim elementima a da Skupština Crne Gore 
koja je jedina nadležna za te milimetre ili prevedeno na jezik terena, kilometre naše teritorije, što 
god mislili o Demokratskom frontu, ovo nije političko pitanje, mi smo spremni da rame uz rame sa 
onim pravim patriotama, ne sa rukovodstvom ove vlasti nego sa pravim patriotama, branimo 
granice Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:06:44) 



 
 Hvala vam, gospodine Bulatoviću. 
 Mi smo došli do apsolutnog konsenzusa ovdje da niko neće dozvoliti da išta bude sem što 
je ratifikovano u Parlamentu Crne Gore.  
 Riječ ima Ervin Ibrahimović, a neka se pripremi Milan Knežević. 
 Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (01.03.18 13:07:07) 
 
 Zahvaljujem, poštovani predsjedniče sa saradnikom, poštovani ministri, članovi Vlade, 
uvažene koleginice i kolege poslanici, poštovani garđani, draga dijasporo, 
 Konvencija o sporazumu o izboru suda je utvrđena, tj. donesen je završni akt 30. juna 
2005. pod pokroviteljstvom Haške konferencije o međunarodnom privatnom pravu. Značaj ove 
konvencije, kako je to navedeno, jeste želja strana ugovornica da promovišu međunarodnu 
privrednu saradnju i ulaganje kroz jačanje pravosudne saradnje, kao što ste i vi ministre rekli, 
vjerujući da se takva saradnja može pojačati ujednačenim pravilima o sudskoj nadležnosti i 
priznavanju i izvršenju stranih sudskih odluka u građanskim i privrednim stvarima sa intencijom da 
takva pojačana saradnja zahtijeva posebno međunarodnopravno uređenje koje pruža sigurnost i 
osigurava djelotvornost sporazuma o izboru isključivo nadležnog suda između stranaka u 
poslovnim odnosima i uređuje priznavanje, izvršenje sudskih odluka koje proizilaze iz postupaka 
temeljenih na takvim sporazumima. Kako bi se postigla što veća učinkovitost sporazuma o izboru 
suda, to je cilj Konvencije, potrebno je osigurati tri elementa. Prvo, izabrani sud mora odlučivati u 
predmetu ako je postupak pokrenut pred njim, čime imamo i drugo, da svaki drugi sud pred kojim 
je pokrenut postupak mora odlučivati u tom postupku, i treće - sudska odluka izabranog suda 
mora biti priznata i izvršena. Navedene odredbe su sadržane u Konvenciji i njezine su tri ključne 
odredbe. Konvencija propisuje uslove za zaključenje sporazuma o isključivom izboru suda, 
nadležnosti ugovorenog suda, postupak za priznanje i izvršenje odluka izabranih sudova druge 
države i slučajeve mogućnosti odbijanja priznanja i izvršenja odluke.  
 Konvencija o sporazumu o izboru suda je stupila na snagu 01.oktobra 2015.godine. Koliki 
je značaj ove konvencije ukazuje činjenica da su njene članice Evropska unija, odnosno zemlje 
članice Evropske unije, Sjedinjene Američke Države, Meksiko, Singapur, Ukrajina i Narodna 
Republika Kina. Kako Crna Gora teži evropskim vrijednostima, a kako poslanici Bošnjačke stranke 
navedenu konvenciju prepoznaju kao međunarodnopravni akt koji je inkorporiran u unutrašnji 
pravni poredak, poslanici Bošnjačke stranke će podržati predloženi zakon o potvrđivanju 
Konvencije o sporazumima o izboru suda. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:10:05) 
 
 Hvala, poslaniče Ibrahimoviću. 
 Došlo je do malog prerasporeda kod poslanika koji će uzeti riječ iz Demokratskog fronta. 
Riječ ima Marina Jočić, a neka se pripremi Budimir Aleksić.  

Izvolite, poslanice Jočić. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (01.03.18 13:10:25) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Mi pred sobom imamo dnevni red koji je apsolutno neinteresantan i mogao bi zajednički 
naziv da nosi "Selo gori a baba se češlja". Kao da nije bilo dovoljno ovaj direktni prenos i uopšte 
suđenje, odnosno silovanje pravde i zakona u slučaju "državni udar", u ovom trenutku je u toku čin 
veleizdaje u Crnoj Gori. Na tajnim sastancima, polutajnim, potpisan je nekakav sporazum i Vlada 
Crne Gore niti predsjednik takozvani Crne Gore nije našao za shodno da obavijesti javnost o 
čemu se dogovorio sa Hašimom Tačijem, inače poznatim trgovcem ljudskih organa na Kosovu, 



odnosno Srba otetih, nisu se udostojili da nam objasne o čemu je riječ. U ovom parlamentu je već 
jednom ratifikovan Sporazum o razgraničenju. Ovo o čemu su se sada dogovarali vjerovatno nije. 
Moram da napomenem da je u isto vrijeme Vlada Kosova našla za potrebno da svoje građane 
obavijesti o čemu su se dogovarali i oni imaju načina da to saznaju, da o tome razgovaraju, ali na 
žalost mi u Crnoj Gori nemamo, tako da nema nijednog razloga da ne vjerujemo da je u toku čin 
veleizdaje. Ovdje je ministar pravde, ovdje su poslanici koji podržavaju čovjeka koji je potpisao taj 
sporazum. Da li se iko pita od tih velikih zaljubljenika u Crnu Goru šta je potrebno da se Crna Gora 
ustupi lažnoj državi Kosovo da bi se oni očuvali na vlasti.  
 Kao što svi znamo, ova vlada zavisi od poslanika, odnosno ova vlast pa i Vlada zavisi od 
podrške poslanika albanske nacionalnosti. Voljela bih da čujem da se neko izjasni od naših kolega 
poslanika albanske nacionalnosti kakav je njihov stav u odnosu na oduzimanje teritorije Crne 
Gore. Da li je ovdje u pitanju neki zločinački pokušaj za ono što su krvarili Crnogorci, odnosno Srbi 
od balkanskih ratova nadalje, da bude za jednim stolom u tajnosti potpisano i ustupljeno drugoj 
mafijaškoj državi.  
 U ovom trenutku voljela bih da se o tome izjasni prije svega poslanik Škrelja koji je i 
pripadnik partije na vlasti i u partiji onoga ko je potpisao ovaj sporazum, a takođe i Albanac. 
Voljela bih da znamo o čemu se radi ovdje, jer ratifikacija Sporazuma o pravnoj pomoći itd, sa 
Amerikom, u ovom trenutku mislim da je poslednja stvar koja bi trebalo da intrigira javnost u Crnoj 
Gori. Svakako nemamo ništa protiv tih međunarodnih sporazuma i to je sve u redu, međutim 
imamo mnogo prečih stvari. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:13:40) 
 
 Hvala i vama.  
 Riječ ima Budimir Aleksić, a neka se pripremi Milan Knežević.  
 Izvolite, poslaniče. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (01.03.18 13:13:50) 
 
 Evo, poštovani građani, vidjeli smo danas kako se primjenjuju dvojni aršini, kad neko iz 
naših klupa kaže za nekoga iz vlasti da je izdajnik, pomene termin "izdaja" onda je već zaprijećena 
kazna. A to što vlast nama, pa u najmanju ruku više od deceniju, makar od 2006. kaže da smo 
izdajnici Crne Gore, to je u redu.  
 Dakle, kad nam govore medijski, sudski, gone nas na sve načine kao takve, dakle kao 
izdajnike, onda je to ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:14:22) 
 
 Oprostite, molim vas, ali ovdje govorimo o zasijedanju Skupštine kojom ja predsjedavam.  
 Da li se desilo da je neko od poslanika upotrijebio tu riječ a da nije upozoren? Nije. Tako da 
nemojte, to što se dešava u medijima, u medijima i odgovarajte.  
 Izvolite. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (01.03.18 13:14:36) 
 
 Dešava se svuda, na svakom koraku.  
 Dakle, dešava se u medijima, dešava se na javnoj sceni, dešava se u svim institucijama, 
dešava se u pravosuđu. Vlast je skovala jednu čuvenu frazu koju vrti kao mantru, kaže - oni nijesu 
opozicija u državi, nego su oni opozicija državi. To mi liči, ta praksa, na onog Hotentota, tako se 
vlast ponaša, koji je kada ga je jedan misionar upitao šta je dobro, a šta zlo, odogovorio je "dobro 
je kad mi opljačkamo pripadnike susjednog plemena, a zlo je kad oni opljačkaju nas".  



  Dakle, kad vlast nama govori da smo izdajnici i kao takve nas sudi, satanizuje, izlaže 
progonu, šikaniranju, obespravljuje i stigmatizuje na sve načine, to je dobro, a ako neko kaže za 
nekog iz vlasti da je izdajnik to nije dobro, nego je zaprijećena kazna. To govori o demokratiji u 
ovoj zemlji, o ljudskim pravima koja ovdje pominje ministar pravde, što je za mene, pravo da vam 
kažem, potpuno karikaturalno. Pričamo o nekoj konvenciji koja je važna u normalnim državama i 
koja sama po sebi nije sporna, ali to je samo forma, i što kaže koleginica Bošnjak, ovo je sve 
jedna farsa i jedna sprdnja, jer to nema nikakvu funkciju osim da se vlast kiti usvajanjem raznih 
deklaracija i rezolucija i konvencija i donošenjem zakona koji se ne poštuju. Jer, kao što svi 
znamo, Crna Gora nije pravna država, to je elementarna stvar i ovdje se zakoni ne primjenjuju 
jednako za sve građane. To takođe, što kažu, i vrapci na granama znaju. Mi smo vidjeli ovo i u 
montiranom sudskom procesu, kako se poštuje međunarodna konvencija.  
 Kolega Bulatović je pomenuo da je advokat Miroje Jovanović ukazao na niz međunarodnih 
konvencija koje se ne poštuju u crnogorskim sudovima, konkrertno u Višem sudu, konkretno  ova 
čuvena sudija Suzana Mugoša. I onda čujemo od ministra kako je Crna Gora u vrhu zemalja koje 
poštuju međunarodne demokratske standarde, poštuju konvencije o ljudskim pravima, prihvatila je 
sve međunarodne konvencije itd.  
 Crna Gora je, da podsjetim građane, jedna od rijetikih zemalja koja nije prihvatila Rezoluciju 
Evropskog parlamenta u osudi komunističkih zločina u Drugum svjetskom ratu. I mi  danas imamo 
da poslije 70 godina se otkopavaju jame po Crnoj Gori, evo dnevne novine pišu, dnevni listovi, o 
jami na Vidrovanu u kojoj leži 300 naših sugrađana, rođaka, prijatelja naših predaka, pa to nema, 
to je varvarstvo. Slovenija je davno otkopala sve javno i dostojno sahranila pripadnike i četničkog 
pokreta i ustaškog pokreta i bjelogardejce itd. Samo ovdje vlast ne da  dostojno da se sahrane 
ljudi koji su na ovaj ili onaj način stradali, nebitno koju su ideologiju prihvatili, a sahranjuju 
fašističke njemačke vojnike. Zato što se ponaša kao marionetska vlast, jer Njemačka je velika sila, 
a mi nijesmo suverena država, ne donosimo svoje odluke autonomno, odnosno vlast ne donosi 
odluke autonomno, nego ih donosi po diktatu stranih sila kojima služi, a ne služi svojim građanima.  
 Toliko o Crnoj Gori kao pravnoj državi, demokratskoj državi i zemlji koja prihvata 
konvencije, rezolucije i deklaracije civilizovanoga svijeta. Dakle, ja sam lično predlagao u 
pretprošlom sazivu, predlagao sam usvajanje Rezolucije o osudi komunističkih zločina koju je 
Evropski parlament usvojio, i to je glat odbijeno, nije ni moglo da dođe na dnevni red da se o tome 
govori, a ne da se usvoji.  
 Nećete da sahranjujete ljude koji su u jamama, ne date grobno mjesto. To je problem od 
Antigone, tragedija Antigona koju treba da pročita Vlada čitava, da im se donese tragedija 
Antigona i da to fino pročitaju. Šta znači imati pravo na grob. Dakle, Antigona je junakinja 
Sofoklove tragedije koja je žrtvovala život da bi bratu koga je vlast bila proglasila za izdajnika, 
obezbijedila grob i zbog toga je stradala. Mi smo još u praistoriji. Dakle, mi još nijesmo stigli do 
Antičke Grčke, a ne do evropske zemlje demokrtatske 21. vijeka. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:16:48) 
 
 Hvala vam, kolega Aleksiću. 
 Riječ ima poslanik Milan Knežević.  
 Oprostite, samo trenutak.  
 Da li se javljate za komentar, poslaniče Škrelja, ili za diskusiju, to treba da znam. 
 Zavisno od toga, ako se javljate za komentar možete da dobijete riječ sada, ako se javljate 
za diskusiju dobićete riječ kad dođete ... 
 Za komentar.  
 Oprostite poslaniče Kneževiću, 
 Želite komentar, recite na čije izlaganje, poslaniče Škrelja.  
 Mislim da ste propustili red, ali evo, možete sačekati da vas prozove i gospodin Knežević, 
pa da onda budemo u toku.  
 Jeste propustili, nije vas poslanik Aleksić sada pominjao.  
 Izvolite, poslaniče Kneževiću. 
 



 
 MILAN KNEŽEVIĆ (01.03.18 13:20:21) 
 
 Iako mi je kao predsjednik Administrativnog odbora i čuveni politički mitraljezac skinuo 
imunitet i odredio pritvor već tri puta, ja gospodina Luiđa Škrelju, od milošte zvanog Ljubo, 
prozivam i pozivam da se kao Albanac izjasni o tajnim pregovorima između takozvane države  
Kosovo i UČK komandanata sa Filipom Vujanovićem i sa Duškom Markovićem gdje se pokušava 
Crnoj Gori oduzeti preko 50 km njene teritorije.  
 Sada bih želio da javno pozovem ministra pravde i potpredsjednika Vlade Zorana Pažina, 
da saopšti crnogorskoj javnosti da li je Aleksandar Andrija Pejović razriješen svih dužnosti, i 
ministra i glavnog pregovarača i ambasadora u Briselu. Želim da dobijemo odgovor, jer vi morate 
to znati kao potpredsjednik Vlade koja je učestvovala u njegovom razrješenju i proslijedila akt ovoj 
skupštini,  da ne dovodite u zabludu crnogorsku javnost,  da li će on koji je rekao da je podnio 
ostavku iz moralnih razloga, a ne zbog toga što krši Zakon o konfliktu interesa, vratiti novac 
poreskih obveznika zbog toga što je bio u konfliktu interesa godinu i sedam - osam mjeseci, a 
tobož se sada sjetio da se nalazi u konfliktu interesa i proradio mu je moral. 
 Vi ste ovdje pominjali konvencije kao vrhunske domete crnogorske pravde i želim da vas 
pitam za još jednog čovjeka koji ima, eto, dva imena, Aleksandra Sašu Sinđelića, da li će ga 
najzad Viši sud locirati i saslušati po crvenoj Interpolovoj potjernici iz Hrvatske iz 2011. godine i 
odrediti mu pritvor do okončanja postupka takozvani "državni udar". 
 Vi dobro znate, gospodine Pažin, da Sašu Sinđelića čuva Komisija za zaštitu ličnosti u kojoj 
se nalazi predstavnik predsjednice Vrhovnog suda, izvjesni Radule Kojović, i čitava Crna Gora zna 
gdje se nalazi Saša Sinđelić, ali kada se obrate Višem sudu iz Hrvatske i obrate se novinari, vi 
saopštavate da ne znate gdje se nalazi Saša Sinđelić. Tražim od vas odgovor i na to pitanje.  
 Takođe, želio bih da mi objasnite, pošto se ovdje govori o nadležnostima, ko je nadležan za 
korupciju u slučaju Telekom. Koji sud? Ako Američka komisija za hartije od vrijednosti i berzu tvrdi 
da je Ana Kolarević, sestra Mila Đukanovića, primila mito u ime svog brata nakon privatizacije 
Telekoma i da su tri osobe podijelile 7.350.000 evra, a to tvrdi bivša američka ambasadorka Sju 
Kej Braun, sa kojom se nisam sreo, kao što se nisam sreo ni sa ovom Margaret Uehara, a vi ste 
se sretali sa svim američkim  ambasadorkama  uključujući  i čistačice  u Američkoj ambasadi.  

Ko je nadležan  za  istragu  "rajske afere" u Crnoj Gori i tvrdnji istraživačkog  novinarstva da 
je  Ana Kolarević, ponovo sestra  Mila Đukanovića,  bila akcionar firme Ranijon, registrovane na 
Malti, dakle ofšor firme koja je pokušala da  obavi transakciju 1,4 milijarde  dolara vezano za 
trgovinu nikla u Srbiji? Ako smo toliko  privrženi  plaćanju poreza, razvijanju privatnog biznisa,  
zbog čega prva familija ne  otvara  svoja preduzeća u Crnoj Gori, nego na ofšor firmama širom 
svijeta, a dokazi  vezano za aferu Telekom  koji su  poslati iz Amerike  nikako da se  prevode, jer  
Milivoje Katnić nema kad da  prevede  od  takozvanog  "državnog udara".  

Mi, slobodna Crna Goro, ovdje imamo jednu vrlo zanimljivu  situaciju. Prema mojim 
informacijama, želim da to čujete,  gospodine Brajoviću, izgleda da će čukun-čukun unuka Isaka 
Njutna tužiti Milivoja Katnića zbog tvrdnje da voda može da teče uzbrdo usljed anomalija 
centripetalnh i centrifugalnih sila. Na taj način on je poništio Njutnov zakon  gravitacije i  onu 
jabuku koja je padala sa zamka, on ju je vratio  gore. Mi imamo sad  jedan ozbiljan  problem, da 
naš čukun-čukun unuka Isaka Njutna tuži zbog tvrdnji  da voda teče  uzbrdo usljed anomalija i 
preko elektriciteta  izbacuje kalašnjikove  sa druge strane  brda, gdje ih čeka  Fadilj. Imamo 
problem da je  potpuno uništena fizika i da  imamo jedan novi  sudski spor. 
 Hoću li imati pravo da komentarišem na ovo prozivanje gospodina  Škrelje, da vas ne 
molim onda za 30 sekundi, jer ne volim da vas  molim? Hvala, imaću pravo, ne volim da vas 
molim. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:25:29) 
 
 Da ne govorimo o pretpostavljenim suđenjima više. Samo da konstatujem, mnoge stvari 
koje smo čuli su potpuno  van dnevnog reda. 
 Sad  imamo  komentar  poslanika Škrelje i vi ćete imati odgovor na komentar. Kao što 



znate, ministar i predstavnik  Vlade može uvijek da se javi za riječ u toku diskusije, da li će on 
komentarisati. Ali ja znam da su svi  poslanici  dobili sve papire koje  je dobio zakonodavni dom. U 
jednom od tih papira koje ste dobili stoji da Aleksandar Andrija Pejović kaže: "Ovim  se 
podrazumijeva  da u skladu sa odlukom Vlade u uspostavljanju strukture za pregovore o  
pristupanju  Crne Gore  Evropskoj  uniji, član 7  stav 2,  prestaje moja dužnost ministra evropskih 
poslova i glavnog pregovarača, koji vršim u misiji  Crne Gore pri Evropskoj uniji u statusu 
ambasadora". Ali ako želi  predstavnik Vlade može se javiti  u svakom trenutku, kad se javi ja ću 
mu dati  riječ. 
 Sad  komentar. Izvolite, poslaniče Škrelja. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (01.03.18 13:26:33) 
 
 Gospodine predsjedniče, uvažene koleginice i kolege, drage Cetinjanke i Cetinjani, 
 Na početku želim da svim građanima Cetinja čestitam novoformiranu lokalnu vlast i želim 
im puno uspjeha  i da mandat  im traje onoliko koliko je predviđeno Ustavom i zakonom. 
  Što se tiče odgovora koji su mi postavili  Milan, iz milosti  zvani Knežević, iz milosti zvani 
Knežević iz Mojanovića, i koleginica Marina Jočić, imam samo jedno da kažem. Ne ocjenjujem  
nikakvim tajnim sporazumima, niti tajnim  večerama, nego odgovoran odnos državnika za 
očuvanje  mira, stabilizacije  i dobrosusjedskih odnosa  u regionu, a praktično i konkretno  između 
dvije prijateljske  države kao što su  država Kosovo i država Crna Gora.To je prvo pitanje. 
 Drugo pitanje, šta mislim o sporazumu, mislim ono što je naša crnogorska  vlast mislila  kad 
je  potpisala  Sporazum  u Briselu, čini mi se, ili u Beču, i  mislim ono što sam i uradio  kad sam  u 
Skupštini Crne Gore  glasao  za ratifikaciju  Sporazuma za dermarkaciju  granične linije sa 
državom Kosovo. To je moj odgovor na  pitanje koje su postavili i  stojim iza svih ovih odgovora  i 
iza svih postupaka  koje sam učinio  kao funkcioner  Demokratske partije socijalista i kao poslanik 
u Skupštini  države Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:28:24) 
 
 Hvala, poslaniče Škrelja. 
 Pravo na odgovor  na kometar, poslanik Milan Knežević. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (01.03.18 13:28:27) 
 
 Gospodine Luiđ Škrelja, od milošte zvani Ljubo, drago mi je da ste  upamtili  ime mog sela,  
pošto sam dobio informaciju  da sa  vašim Q7 kad prolazite kroz  Mojanoviće letite 220km/h, nema 
potrebe, spustite na 150km/h, neće vam ništa biti dok prolazite kroz Mojanoviće, a  kroz neko 
drugo zetsko selo  možda izleti neka  krava ili kamion sa pipunima, pa i bude nešto. Naravno,  ovo 
je dobronamjeran  savjet. 
 Želim ovdje da  saopštim crnogorskoj javnosti da je nezabilježeno da premijer  Vlade Crne 
Gore  Duško Marković pođe na  sastanak sa  državnicima takozvane države Kosovo  Hašimom 
Tačijem, Haradinajem  i Kadrijom Veseljijem i da u toku istog tog dana  Hašim Tači dolazi u 
Podgoricu da pregovara sa Filipom Vujanovićem, kako bi se  50 kilometara crnogorske  teritorije 
dalo UČK  i takozvanoj državi Kosovo i  to treba da zna čitava Crna Gora. Oni pregovaraju  da 
daju najmanje 50 kilometara crnogorske teritorije  Haradinaju, Veseljiju i Tačiju, zbog toga  što im 
je to  naredila Amerika, američka ambasadorka,  i ovo je  cijena  ulaska u NATO.  Zaboravite te  
priče da ćemo mi rame uz rame braniti državni i teritorijalni  integritet Crne Gore.  Ja sam uvjeren, 
ako bi došlo do toga da  bi polovina  obukla uniforme UČK i branili integritet  takozvane države 
Kosovo, a ne države Crne Gore. Ako kaže Uehara, ako kaže NATO, polovina bi branila  integritet  
takozvane  države Kosovo i to je činjenica, i nema  nijednog  drugog  logičnog objašnjenja da 
Duško Marković bude u Prištini  i da istog dana  Hašim Tači dolazi kod  Filipa Vujanovića. Mi 
očekujemo da Filip Vujanović dođe u Skupštinu Crne Gore i saopšti koliko je kilometara  dao  UČK   



tvorevini. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:28:37) 
 
 Hvala. 
 Ne, nije Vas pomenuo, nemate pravo na komentar na komentar. Odgovor na komentar  
imao je čovjek koji je izvazvao  komentar. 
 Moram samo da vam kažem  jednu stvar. Ja  ne znam ko će s kim i kako, ja živim u 
uvjerenju da ćemo svi braniti  teritorijalni integritet  i cjelovitost Crne Gore. Ali svi  na kraju krajeva  
možemo govoriti u  svoje ime ja hoću. U svakom slučaju,  ne  može biti nikakve  promjene  
sporazuma koji smo ratifikovali   bez da to  dođe na  raspravu u Parlament  Crne Gore, sve ostalo 
nijesu sporazumi, mogu da budu neke izjave. Znači, ne može se ništa što je ratifikovano  u 
Parlamentu  i nikakav drugi sporazum sem onaj koji ovdje ratifikovan voditi računa.  
 Molim vas, sad imamo  poslednjeg diskutanta ...  
 Vi želite proceduru? Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (01.03.18 13:31:54) 
 
 U trenutku kad je gospođa Marina Jočić govorila, ja sam se javio za riječ i naglasio sam da  
hoću riječ posle nje, ali vi mi nijesti dali. Ja ne želim da  imam riječ posle  Milana Kneževića, on je 
zaključio naše diskusije i meni se čini da ste vi ovdje napravili tešku grešku što se tiče  Poslovnika. 
Sad, da li ste pretpostavljali šta ću ja reći ili da li ću nešto reći što je malo nezgodno za vas, ja u to 
neću da ulazim, ali čini mi se   da ste napravili grešku u Poslovniku. 
 Ja ću iskoristiti ovih 37 sekundi da kažem samo jedan segment onoga što sam htio da 
kažem, zbog čega ste me vi  oduzeli pretpostavljajući šta ću ja da kažem. Ja sam htio da 
podsjetim javnost da se pred sudovima  u Crnoj Gori, pred zarobljenim sudovima u Crnoj Gori, 
vode brojni montirani  procesi  protiv Demokratskog fronta, naših lidera, naših funkcionera i naših 
članova. Dakle, htio sam da kažem da tortura nad najjačom  opozicionom  strukturom traje  već 
godinama. Htio sam da kažem da se ovdje jedan od  lidera Demokratskog fronta  želi poslati u  
zatvor bez ijednog razloga, želio sam da kažem da su  naši ljudi mjesecima nevini ležali u zatvoru. 
Dakle, to su sve stvari  koje sam htio da kažem, a koje ste mi vi uskratili... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:33:14) 
 
 Hvala vam. Isključen vam je mikrofon.  

Moram da vam kažem sljedeću stvar. Ja mislim da treba da budemo svi korektni u 
ophođenju. Vi ste se, poslanče Vučuroviću, posljednji javili za diskusiju. Vaš šef poslaničkog 
kluba, ja bih volio ako će on to da potvrdi, ako neće kako god hoćete, on je prije vašeg javljanja 
došao ovdje i saopštio raspored vaših govornika do kraja. Tu smo učinili ustupak, jer ako ste 
vidjeli, ja sam prozvao poslanika Milana Kneževića da ranije govori i bio je dogovor da on na kraju 
govori. Vi ste se naknadno javili, imate pravo da se javite za diskusiju, naravno, dobićete riječ. 
Prema tome, nikakvu grešku ja nisam ovdje napravio i moram da vam kažem da ne posjedujem te 
sposobnosti da znam šta ćete mi vi reći.  
 U svakom slučaju, ovim saopštavanjem da vi nećete koristiti riječ da poslije poslanika 
Kneževića  govorite, zvršili smo diskusiju. 
 Recite, šta je procedura sad? Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (01.03.18 13:34:23) 
 
 Dakle nije u pitanju gospodin Đukanović, nije nikakva njegova greška, evo da kažem u 
pitanju je lokalna vlast na Cetinju. Dakle, gospodin Zogović i ja smo došli ovdje na vrijeme ali 



nijesmo imali, evo neću sad da idem u te cake, jednostavno smo zakasnili na sjednicu. Ja kad 
sam došao na vrijeme sam se javio, dok je govorila gospođa Jočić ja sam vam signalizirao, vama i 
gospodinu Jovićeviću, da ću da govorim prije Milana Kneževića. Ja ne želim da oduzimam, Milan 
Knežević je završio diskusije što se tiče Demokratskog fronta. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:34:56) 
 
 Hvala vam. 
 Proceduralna reakcija. Pazite, ovdje ja opredjeljujem i određujem raspored. Trudimo  se da 
zaista budemo korektni da ispoštujemo želje. Ne možete mi vi signalisati s mjesta kad ćete  
govoriti, tada i tada. Vi ste svakako upisani da imate riječ i to je jedino što je bilo dužno od mene 
kao predsjedavajućeg. Zahvaljujem. 
 Iscrpili smo listu prijavljenih diskutanata. 
 Da li predstavnik Vlade želi završnu riječ? Ne želi. 
 Konstatujem da smo završili pretres po ovoj tački dnevnog reda. Naknadno ćemo se 
izjasniti o njoj. 
 Prelazimo na Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i 
Vlade Sjedinjenih Američkih Država o unapređenju i ispunjavanju međunarodnih poreskih 
obaveza i sprovođenju  FATCA. 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su Darko Radunović, ministar finansija i Novo Radović, 
generalni direktor Direktorata za poreski i carinski sistem. 
 Izvjestioci odbora su Jovanka Laličić Zakonodavnog odbora i dr Halil Duković Odbora za 
međunarodne odnose i iseljenike. 
 Otvaram pretres. 
 Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Želi. 
 Ima riječ Novo Radović, generalni direktor Direktorata za poreski i carinski sistem. Izvolite. 
 
 
 NOVO RADOVIĆ (01.03.18 13:36:13) 
 
 Poštovani poslanici, 
 Budući da je u savremenim uslovima poslovanja povećana mogućnost poreske evazije, 
jedan od osnovnih interesa poreskih administracija je da zaključenjem posebnog ugovora 
obezbijede pravni osnov za međunarodnu saradnju i razmjenu informacija o poreskim  
obveznicima u cilju efikasne borbe protiv poreske evazije.                 
 Kongres Sjedinjenih Američkih država je u martu 2010. godine u cilju sprečavanja utaje 
poreza, odnosno obezbjeđivanja naplate poreza od poreskih obveznika SAD koji posjeduju 
sredstva na računima otvorenim u stranim bankama i drugim finansijskim institucijama, usvojio 
Zakon o izvršenju poreskih obaveza u pogledu računa u inostranstvu kojim je uveden režim  
izvještavanja za finansijske institucije u odnosu na određene račune. Na osnovu ovog zakona 
2012. godine donijet je FATCA propis, odnosno akt o poreskoj usklađenosti inostranih računa čija 
je svrha razmjena informacija o bankarskim  računima i transferu sredstava američkih državljana u 
Crnoj Gori koja bi se vršila između nadležnog organa Crne Gore, odnosno Poreske uprave i 
Uprave javnih prihoda SAD kod nadležnog organa. 
 Za pristup ovom sistemu bila su moguća dva modela. Jedan je da sve finansijske institucije 
pojedinačno registruju i zaključe pojedinačne ugovore sa Upravom javnih prihoda SAD i drugi 
model je da Vlada Crne Gore i Vlada SAD zaključe bilateralni sporazum sa mogućnošću odabira 
između dva podmodela.  
 Prvi podmodel je da sve finansijske institucije dostavljaju podatke nadležnom organu Crne 
Gore a ovaj isti da prosleđuje nadležnom organu SAD i drugi model je da finansijske institucije 
samostalno dostavljaju podatke IRS-u. 
 Imajući u vidu postojanje zakonskog ograničenja banaka u  Crnoj Gori da dostavljaju 
podatke koji predstavljaju bankarsku tajnu, odnosno zabrane dostavljanja trećim licima podataka o 
transferima sredstava klijentima bez njegove pisane saglasnosti, utvrđeno je da prvi model FATCA 



propisa nije prihvatljiv za Crnu Goru. Kao najprihvatljiviji model bilateralne saradnje predloženo je 
zaključivanje sporazuma između Vlade Crne Gore i Vlade SAD po kojem bi finansijske institucije u 
Crnoj Gori bile u obavezi da dostavljaju podatke o transferima sa računima američkih rezidentnih 
lica otvorenih u Crnoj Gori nadležnom organu Ministarstva finansija, odnosno Poreskoj upravi, a 
koja bi iste po propisanoj proceduri prosleđivala Upravi javnih prihoda SAD.  
 Imajući u vidu da Crna Gora nema potpisan sporazum o izbjegavanju dvostrukog 
oporezivanja sa SAD niti je pristupila primjeni konvencije Vijeća Evrope o uzajamnoj 
administrativnoj saradnji, moguća je samo primjena nerecipročnog modela izvještavanja prema 
kojem IRS nije dužna da crnogorskom nadležnom tijelu dostavlja informacije o transferima sa 
računa crnogorskih rezidentnih lica otvorenih u SAD. Budući da Vlada Crne Gore podržava 
unapređenje osnovnih ciljeva politike FATCA na unapređenju izvršenja poreskih obaveza na 
međunarodnom nivou u cilju sprečavanja poreske evazije, 1. juna prošle godine u Podgorici je 
potpisan Sporazum između Vlade Crne Gore i Vlade SAD. Shodno navedenom sporazumu 
finansijske institucije će biti u obavezi da dostavljaju podatke o transferima sa računa američkih 
rezidentnih lica otvorenih u Crnoj Gori nadležnoj poreskoj upravi, a ova bi ih dalje automatski 
prosleđivala upravi SAD. 
 Poreska uprava ima obavezu da sa svim informacijama dobijenim od strane javnih prihoda 
postupa kao sa povjerljivim informacijama i da ih može samo objelodaniti ukoliko to bude 
neophodno za izvršavanje svojih obaveza po osnovu ovoga sporazuma. 
 Informacije koje se dostavljaju Upravi javnih prihoda SAD se takođe tretiraju kao povjerljive 
i mogu biti objelodanjene samo licima Vlade ili organima Vlade SAD koji se bave određivanjem, 
naplatom, administriranjem, izvršenjem ili tužilačkim postupkom protiv ... ili utvrđivanjem žalbenog 
postupka u vezi sa saveznim porezima SAD i nadzorom tih funkcija. 
 Ukazujemo da se implementacijom odredbi FATCA sporazuma neće uspostaviti nove 
obaveze za korisnike računa, već će se otvaranje računa kod poslovnih banaka i dalje sprovoditi 
saglasno propisu Centralne banke Crne Gore uz neophodnu propisanu dokumentaciju. 
 Nakon potvrđivanja ovog sporazuma, kako finansijske institucije tako i Poreska uprava će 
morati da prilagode svoje informacione sisteme u cilju realizacije obaveza po ovom sporazumu, te 
imajući u vidu prethodno navedeno predlažem da Skupština usvoji Predlog zakona o potvrđivanju 
Sporazuma. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:42:25) 
 
 Hvala vam, gospodine Radoviću. 
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Ne žele. 
 Poštovane kolege, otvaram raspravu. Ko se javlja za riječ? 
 Poslanik Slaven Radunović. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (01.03.18 13:42:38) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore, 2010. godine u martu američki Kongres je 
usvojio Zakon o izvršenju poreskih obaveza u pogledu računa u inostranstvu kojim je uveden 
režim izvještavanja za finansijske institucije u odnosu na određene propise. Na osnovu ovog 
zakona 2012. godine donijet je, pročitaću srpski, FATCA propis ili kako to kažu Amerikanci 
Foregin Acount Tax Compliance Act. Cilj ovog propisa je sprečavanje utaje poreza, odnosno 
obezbjeđivanje naplate poreza od poreskih obveznika Sjedinjenih Američkih Država koji imaju 
sredstva na računima otvorenim u stranim bankama i drugim finansijskim institucijama.  
 Pročitao sam ovaj uvodni dio obrazloženja da bi građanima bilo jasnije o čemu se radi. 
Amerikanci žele da naplate svaki dolar svog poreza od svojih građana i ja ih potpuno razumijem i 
podržavam u tome, kao što mi je i drago što će Crna Gora da pomogne Sjedinjenim Američkim 
Državama da njihovi građani ne mogu da se skrivaju u Crnoj Gori i da kod nas otvaraju račune u 
koje Amerikanci ne bi imali uvid. Sjajno. Ali, jedna suverena država bi morala makar da obezbijedi 
reciprocitet.  



 Poštovani građani Crne Gore, da bi marionetski režim u Podgorici mogao da servisira 
američku administraciju na način kako smo naučili, moraće da prilagodi informacione sisteme u 
svojim bankama, čak i u Poreskoj upravi, državnom organu, da bi mogla da izvještava američku 
administraciju o promjenama koje njih zanimaju. Podržavam američki poreski sistem i američku 
državu u tome što želi da naplati svaki cent poreza od svojih građana.   
 Šta ćemo mi? Šta je s Crnom Gorom, s njenim budžetom, s njenom naplatom poreza? 
Jeste li vi tražili od Amerikanaca, posebno od jedne teritorije koju oni kontrolišu koja se zove 
Američka devičanska ostrva, jeste li tražili možda uvid u to da li crnogorski državljani pokušavaju 
raznim marifetlucima da izbjegnu porez i da plate Crnoj Gori? Ne, nego nam se, građani Crne 
Gore, razni strani investitori koji se prikazuju u Crnoj Gori kao bogomdani da poprave crnogorsku 
ekonomsku situaciju prodaju kao stranci, a u stvari se radi o državljanima Crne Gore sakrivenim 
iza of šor firmi. U najvećem dijelu se radi o najpoznatijim prezimenima u Crnoj Gori, u najvećem 
dijelu. Valjda neko od vas ne misli da se Miločerski park i čitav onaj dio čuva za neke Grke, ili kada 
su neke banke u pitanju, ili Porto Montenegro dok nije prodat. Ne, gospodo. Iza toga stoje 
crnogorski državljani, a crnogorska Uprava prihoda se bavi obavještavanjem američke države o 
tome šta rade njihovi građani u Crnoj Gori i pokušavaju li Sjedinjene Američke Države i njihov 
trezor da prevare za koji dolar.   
 Ovo je još jedan sporazum koji liči na neki način i na onaj sramni akt koji je pomenuo moj 
kolega Bulatović kada je bila prethodna tačka na dnevnom redu, kojim je Crna Gora izvršila 
izuzeće iz Rimskog statuta, iz člana 98, i omogućava, to bi stvarno neko trebao da odgovori, zašto 
baš američkim vojnicima da mogu u Crnoj Gori da rade šta god hoće nekažnjeno, zašto ne nekim 
drugim vojnicima, zašto ne nama. Vi znate da se ovdje opozicioni poslanici pod imunitetom 
privode na po 24 sata i kaže se da je to normalno. Američki vojnik u Crnoj Gori može da siluje 
dijete i nakon toga da ode iz Crne Gore da se crnogorsko pravosuđe njime ne bavi.  
 Znači, da kažemo otvoreno. Ovo je još jedan prilog toj marionetskoj politici. Podržavam 
američki interes i borbu za svoj interes, ali tražim od vas koji predstavljate državu Crnu Goru da se 
isto ponašate pa makar reciprocitetno. Tražite od Amerikanaca da i oni šalju podatke o 
crnogorskim državljanima koji imaju račune u američkim bankama ili bankama za koje podatke 
imaju Amerikanci, ako su vam već stvarni partneri, a to je preko pola svijeta. Ovako samo dublje 
tonemo u agoniju ne jedne nesuverene države nego jedne države koja se bruka iz dana u dan. 
Stanite, ljudi, ovo što vi radite neće moći da isprave tri sledeće generacije. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:48:00) 
 
 Hvala.  
 Za riječ se javio poslanik Janko Vučinić, a neka se pripremi poslanik Milun Zogović. Izvolite. 
 
 
 JANKO VUČINIĆ (01.03.18 13:48:07) 
 
 Poštovani Cetinjani, sigurno danas ova rasprava o Predlogu zakona o potvrđivanju 
Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vlade Sjedinjenih Američkih Država o unapređenju i 
ispunjavanju međunarodnih poreskih obaveza i sprovođenju FATCA neće napraviti bolje 
okupljenim bivšim radnicima Košute koji su pune tri godine ovdje ispred opštine i traže ono što im 
zakonom pripada. Znamo kako su prošli radnici Košute. Znamo kako je prošla ta fabrika, kao što 
je prošla i ona preko puta njih, fabrika Obod, uvedena je u stečaj, opljačkana, a ti bivši radnici su 
danas već treću godinu na ulici, bivši radnici. Zamislite, nemaju ni penzija, nemaju ni plata, nemaju 
ni otpremnina, jednostavno su išćerani iz te fabrike, a one mašine koje su bile vrlo skupocjene i 
vrijedne opljačkane su i ko zna gdje sada one proizvode i prave obuću.  
 Znamo šta je urađeno od Cetinja. U Cetinju, u ovome gradu, nekada je bila nezaposlenost 
nula. Danas u Cetinju nema, praktično, zaposlenih, onih pravih radnika koji su po ugovoru na 
neodređeno vrijeme. Ima možda po tim privatnim radnjama, po kafićima, po kockarnicama neko 
ko je zaposlen na određeno vrijeme i koga s vremena na vrijeme ... 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:49:56) 
 
 Oprostite, poslaniče Vučiniću.  
 Zaista bih zamolio poslanike, kao što znate, često ne govorimo o predmetu dnevnog reda, 
ali potpuno skretanje s dnevnog reda i priču koju možemo pričati po svakoj tački dnevnog reda ne 
bi trebalo da radimo. Molim vas, koncentrišite se da se držite dnevnog reda. Hvala vam. Izvolite. 
 
 
 JANKO VUČINIĆ (01.03.18 13:50:17) 
 
 Držaću se dnevnog reda. Za mene je dnevni red da pričamo o životnim problemima ljudi na 
Cetinju. Ne mogu čekati kada će gospodin Brajović da stavi na dnevni red neki problem bivših 
fabrika na Cetinju da bih pričao. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:50:37) 
 
 Izvinjavam se što vas opet prekidam.  
 Znam, ali to nije na dnevnom redu i ja ću morati da prekinem diskusiju ako se ne držite 
dnevnog reda. Izvolite. 
 
 
 JANKO VUČINIĆ (01.03.18 13:50:47) 
 
 Prije nego što me prekinete, gospodine Brajoviću, kada sam došao danas na Cetinje 
prošetao sam gradom i prve ljude koje sam sreo bili su ti bivši radnici Košute koji su se obratili 
meni i rekli mi - povedite raspravu o nama, pomenite nas, vidite kako ćete da riješite naš problem 
jer mi smo vas birali, vi ste zahvaljujući našim glasovima u toj skupštini. Za razliku od mene koji 
sam došao danas svojim kolima i prošetao sam po Cetinju, sreo se s ljudima, vi ste došli, policajci 
su uklanjali narod s ulice i kažu - sklonite se, idu kola s pratnjom, a iz kola s pratnjom izlazite vi.  
 Nemojte mi uzimati riječ, imam pet minuta i mogu da pričam.  
 Nemoj da mi uzimaš riječ slučajno. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:51:49) 
 
 Ja sam vas prekinuo i sada ćete vi mene saslušati.  
 Molim vas, naravno, dopustio sam da vi pomenete radnike Košute, da pomenete probleme 
na Cetinju, ne možete samo o tome da pričate. Imate tačku dnevnog reda o kojoj bi trebalo da 
pričate. Vrlo je nekorektno to što ste dalje pričali, ali nema veze, niko nije sklanjao ljude, super je 
što ste vi šetali. Privedite kraju, molim vas. Povedite računa i druge kolege, svi, ne odnosi se samo 
na poslanike Fronta, ko god se javi za riječ, ne mogu niti želim da uskratim riječ i pominjanje 
nečega van dnevnog reda, ali ne može dominantna diskusija biti takva. Poslanik Radunović je 
imao diskusiju koja nije sva bila u dnevnom redu, ali se ticala i dnevnog reda. Izvolite, imate 30 
sekundi da privedete kraju. 
 
 
 JANKO VUČINIĆ (01.03.18 13:52:36) 
 
 Prije nego što sada kada budete izašli, kada se završi sjednica, sjednete u ta kola s 
rotacijom, što vam je bila, izgleda, životna želja da se vozite s tom rotacijom po Crnoj Gori, 
prošetajte malo i obiđite bivše radnike pa razgovarajte s njima, da osjetite malo i da vam kažu 
kako oni preživljavaju danas ovdje na Cetinju i uopšte u Crnoj Gori. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 13:53:05) 
 
 Koliko imamo veze s Cetinjem pogledajte po rezultatima izbora, vi i ja na primjer.  
 Sada riječ ima Milun Zogović, a neka se pripremi Jovan Vučurović. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (01.03.18 13:53:16) 
 
 Pred nama je Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vlade 
Sjedinjenih Američkih Država o unapređenju i ispunjavanja međunarodnih poreskih obaveza i 
sprovođenju američkog Zakona o izvršavanju poreskih obaveza u pogledu računa u inostranstvu. 
Cilj ovog bilateralnog sporazuma jeste obezbjeđivanje naplate poreza od poreskih obveznika SAD 
koji posjeduju sredstva u stranim bankama i u finansijskim institucijama.  
 Na ovaj način otvara se mogućnost da država Crna Gora aktivno i direktno poradi na 
očuvanju i doprinese finansijskoj stabilnosti ni manje ni više nego Sjedinjenih Američkih Država, 
uredno dostavljajući povjerljive informacije u skladu sa pomenutim sporazumom. 
 Zabrinutost i zainteresovanost crnogorske Vlade za identifikacijom i prijavljivanjem 
američkih državljana koji ne izmiruju svoje poreske obaveze možda bi imala smisla da ne živimo u 
državi koja nije kadra da naplati više od 700 miliona poreskog duga. Doduše, nemamo  problem 
sa identifikacijom dužnika, većina su identifikovani tajkuni bliski vlasti koji ne izmiruju poreske 
obaveze.  
 Poreska uprava Crne Gore ažurirala je spisak najvećih poreskih dužnika, takozvanu crnu 
listu i na aktuelnoj listi između ostalih nalazi se i 67 obveznika sa dugom od 44.180.000 eura po 
osnovu poreza i doprinosa na zarade zaposlenih. Dok se u Crnoj Goru ne uplaćuju čak ni 
doprinosi i porezi na zarade zaposlenih, nego država radi na crno i predstavlja poreski raj za 
režimske tajkune, mi se obavezujemo da ćemo, kada su u pitanju američki državljani, raditi sve 
ono što nijesmo kadri i što ne činimo u našoj zemlji direktno aplicirajući da izvozimo nešto sa čime 
smo u debelom deficitu. Ali, ovaj sporazum je svakako idealna prilika da aktuelni režim još jednom 
dokaže slijepi podanički odnos i demonstrira kako Montenegro vodi računa o interesima onih koji 
su nas bombardovali i ubijali 1999.godine, a da ne govorimo o samoj tehnici usvajanja bilateralnih 
sporazuma i postupku ratifikacije gdje je evidentno da  parlamenti iz zemalja  potpisnica moraju 
usvajati identične tekstove. To izgleda nije slučaj sa ratifikacijom Bečkog sporazuma o demarkaciji 
Crne Gore i Kosmeta, jer ako je vjerovati najavama iz Prištine, njihov Parlament će usvojiti 
modifikovan tekst. Zato je predsjednik Filip Vujanović dužan da se pojavi na sjednici Parlamenta i 
da objasni razloge flagrantnog miješanja u nadležnosti ovog doma, kao i da zainteresovanu 
javnost upozna da li je i koliko teritorije Crne Gore poklonio vašim političkim i poslovnim 
partnerima sa Kosmeta i gdje je našao uporište za potpisivanje takvih sporazuma čija se pravna 
snaga može okačiti mačku o rep. Uostalom, pitanje eventualni pograničnih nedoumica sa 
Kosmetom trebalo je rješavati u direktnom razgovoru sa zvaničnim Beogradom, a ne praviti račun 
bez krčmara i to na štetu Crne Gore. I dok se svakodnevno kunete u najbolje moguće prijateljske 
odnose, sa Srbijom se razgraničavate preko lažnih posrednika i uzurpatora.  

Kada već govorimo o ratifikaciji međunarodnih sporazuma ovaj najviši zakonodavni dom 
ratifikovao je veliki broj konvencija o zaštiti elementarnih ljudskih prava i sloboda koja se danas 
brutalno krše u cilju političkog progona lidera Demokratskog fronta. Kršeći ratifikovane konvencije i 
protokole i uprkos domaćem zakonodavstvu, vaši politički sudovi su donijeli odluku da 
predsjednika opozicione parlamentarne stranke Milana Kneževića pošalju na četvoromjesečnu 
robiju zato što je sprečavao službeno lice da krši zakon. I dok brinete da li američki državljani 
izmiruju poreske obveze ili ne, u Beranama ulazite u zonu pokušaja nasilnog prekrajanja izborne 
volje građana sa čim se ne slaže ni vaš poslanik  Bogdan Fatić, koji je priznao rezultate izbora, 
potvrđujući staru narodnu izreku da se pošteni ljudi vežu za riječ, a neko drugi za nešto drugo. 
Upozoravam vas da je to pogrešan i opasan put, jer ko god misli da može poklanjati državnu 
teritoriju, hapsiti lidere Demokratskog fronta i prekrajati izbornu volju građana Berana, neće mu se 
drijemati, u to budite sigurni. Hvala. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 13:58:13) 
 
 Sljedeći prijavljeni diskutant je poslanik Bogdan Fatić. 
 
 
 BOGDAN FATIĆ (01.03.18 13:59:35) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani potpedsjedniče, poštovana koleginice i kolege poslanici, poštovani sugrađani, 
 Radi kompletne crnogorske javnosti želim da kažem da je naša komisija prilikom uvida u 
izborni materijal u prostorijama Opštinske izborne komisije utvrdila niz nepravilnosti u Beranama. 
Te nepravilnosti se odnose na taj način što je član biračkog odbora demokrata odnio jedan broj 
glasačkih lističa kući, a prije toga nije potpisao zapisnik sa tog biračkog mjesta.  
 Takođe, želim da napomenem da je tu bilo još nepravilnosti koje su se odnosile na taj način 
što su glasala lica koja nisu bila na biračkom spisku, da su lica potpisivala umjesto lica koja su 
glasala i na taj način jasno prekršili izborni zakon. Sve su to bile nepravilnosti zbog kojih smo 
uložili prigovor nadležnim državnim organima. 
 Moram da napomenem da su takve nepravilnosti čak i manje bile u Tuzima, u Petnjici, u 
Ulcinju i tako dalje i tamo je Državna izborna komisija usvojila te prigovore.  
 Sada se pitam kako to posmatramo, tamo gdje nam odgovara prihvatamo odluku Državne 
izborne komisije, a tamo gdje ne odgovara u tom slučaju kažemo da je kršenje zakona. Sve ovo 
smo radili samo sa jednim ciljem, da se izbori završe na zakonit način onako kako je to propisano. 
Zahvaljujem. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (01.03.18 14:00:22) 
 
 Kolega Fatiću, prije svega trebalo bi da objasnite građanima Berana, vi ste u izbornoj noći 
priznali izborni rezultat, a onda pod pritiskom i poslije, da ne kažem nekih metoda koji su 
svojstveni vašoj partiji ste odlučili da korigujete svoju izjavu, a svi članovi biračkih odbora ispred 
vaše partije su uredno potpisali zapisnike na tim biračkim mjestima. Toliko o moralu i o poštenju. 

Pošto se danas nalazimo na Cetinju, malo da govorimo i o Cetinju. Sjećate li se izbornog 
dana i atmosfere u kojoj je protekao izborni dan na Cetinju gdje je bilo na desetine izbornih 
nepravilnosti, gdje je bilo problema da se ugrozi građanski mir  i bezbjednost u Prijestonici i zbog 
čega nije došlo do ponavljanja izbora na Cetinju? Imate i druge sredine, kao što je Malesija i neke 
druge sredine. Nego, gospodine Bogdane Fatiću, trebali ste otvoreno da spasite sebe, da kažete 
crnogorskoj javnosti da odluka Državne izborne komisije u Beranama nije pravna nego politička 
odluka i da ste morali da prihvatite naredbu iz Podgorice da uđete u nešto što može da dovede do 
ozbiljnih problema u Beranama, jer sami pokušaj i način na koji  planirate da preotmete i izmijenite 
izbornu volju građana Berana ne može da služi na čast nikome. Nije problem, ponovo ćemo vas 
pregaziti u Beranama. Nećemo dozvoliti, bez obzira na sve razlike, ni da Demokratska Crna Gora 
izgubi četvrti opozicioni mandat koji ste vi planirali raznim vašim izbornim marifetlucima da 
oduzmete, ali mislim da bi elementarno bilo korektno da stanete iza sopstvene riječi i ako ste 
priznali rezultate izbora da ne dozvolite sebi da poslije toga neko drugi  manipuliše sa vama, čime 
ste ugrozili ozbiljno sve ono što je beranska čaršija mislila o vama, a i bez toga, kada ste pristali 
da budete na čelu liste koju su u suštini činili sve ljudi koji su imali raznorazne probleme sa 
zakonom, a pored toga su kao direktori i visoki funkcioneri Demokratske partije socijalista primali 
socijalne pomoći degradirajući svoj i ljudski i profesionalni status. Građani Berana dobro znaju 
kakav im se marifetluk sprema od Demokratske partije socijalista i neće vam dozvoliti, gospodine 
Fatiću, ni vama ni vašim šefovima iz Podgorice da raznim nasiljem i izbornim marifetlucima 
ugrozite jednu tako časnu i čistu izbornu pobjedu opozicije kakva je bila 4.februara u Beranama. 
Hvala. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:03:07) 
 
 Sledeći prijavljeni diskutant je Jovan Vučurović.  

Po kojem članu Poslovnika se javljate? 
 
 
 BOGDAN FATIĆ (01.03.18 14:03:23) 
 
 S obzirom da je govoreno o časti, to je član 101, s obzirom da je govoreno u tom dijelu o 
moralu, poštenju, želim da kažem da u tom trenutku kada sam saopštavao da smo postigli 
najbolje rezultate, odnosno 46% i da smo najjači politički subjekt u Beranama i da smo napravili 
preko 7.900 glasova, u tom trenutku ja nijesam znao za ove propuste i ovo što se dešavalo na 
biračkim mjestima, jer nijesmo mogli da pretpostavimo da može jedan član odbora da odnese 
biračke listiće sa tog birčakog mjesta i da glasaju lica umjesto drugih lica. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (01.03.18 14:04:28) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Na početku da kažem da mi je žao što ministar nije tu, a vama, gospodine Radoviću, 
moram reći što sam rekla ranije ministru dok je bio tu, da sam sad iznenađena da vi dolazite ovdje 
da branite ovaj zakon o Sporazumu nakon one emisije Mehanizam koju smo imali prilike svi da 
vidimo i vaš onaj slavni nastup u toj emisiji gdje ste više tragikomično djelovali u mnogim 
momentima. Iskreno, meni vas je bilo i žao, dato vam je da branite nešto što je neodbranljivo i da 
sakrijete nešto što se sakriti ne može, pa ste vi u svoj toj situaciji ispali vrlo komični. Očekivala 
sam da ćete se povući sa javne scene nakon toga jer bi to bila neka doza odgovornosti i prema 
građanima i respekt prema nama koji smo gledali tu emisliju, ali kao što sam rekla i prilikom 
diskusije na prethodnoj tački, u ovoj državi ne postoji odgovornost ni za šta što se radi, vjerovatno 
vi niste osjetili da bi trebalo da imate odgovornost, vi ste uredno nastavili da radite posao i da nam 
sad ovdje predlažete određene zakone. 
 Sada nešto o ovom zakonu. Ovaj zakon je u stvari ogledalo pravne i sređene države koja 
vodi računa o svakom svom dolaru, pošto se radi o Sjedinjenim Državama. Znači, oni jednostavno 
ne žele da ijedan njihov građanin, nalazio se u bilo kojoj državi, utaji porez i time su obavezali i 
nas kao državu da mi njima prosleđujemo podatke o bankovnim računima njihovih građana koji se 
nalaze u Crnoj Gori i koji imaju određenu zaradu u Crnoj Gori. Naravno, to je jedna odgovorna 
država koja jednostavno ne želi da i jedan dolar izgubi na to što će neki njihov građanin bilo gdje 
da se nalazi u svijetu utajiti porez. Ali, zašto ne naučite nešto od njih? Vi ovdje, naravno, klimnete 
glavom, potpišete sve što se kaže, ali ništa nećete da naučite od sređenih država. Zašto mi 
nemamo ove sporazume sa drugim državama? Zašto nemamo sa Švajcarskom, nego nam tamo 
Marović onako prolazi sa raznoraznim računima, vaš Marović i ovih kolega iz DPS-a prolazi sa 
raznim računima koje istraživačko novinarstvo i neke nevladine organizacije uspjele su i da dođu i 
da vidimo te supruga, te on, te milioni eura se nalaze na tim računima i niko ovdje ne vodi računa 
o tome. Ja mogu samo da zamislim koliko vladajuća familija ima računa po raznoraznim ofšor 
destinacijama, a vjerovatno i u ovim nekim sređenim zemljama, s tim što znam da neke banke ne 
žele da odaju svoje klijente, a naročito kada su to klijenti koji donose milionske iznose kao što sam 
sigurna da i porodica Đukanović, i mnoge od ovih par porodica koje vladaju ovom privatnom 
državom imaju, da će malo teže doći do toga, ali ako država stane iza toga i ako država sklopi 
sporazum sa drugom zemljom, naravno da će se morati obavezati te banke koje posluju u tim 
državama da takve informacije daju tim zemljama. E o tome mi treba da vodimo računa. 
 Ovo što vi udovoljavate Amerikancima, što ne učite od njih je tragično za ovaj naš narod, 
jadni i osiromašeni, koji je nažalost jedna mala grupa ljudi u vlasti opljačkala da nam serviraju prije 
neki dan da nam je dva eura dovoljno za tri obroka dnevno. Pa to je sramota, to je nešto što treba 
svako ko ima iole morala da se stidi i to je zastiđe ove države. 
 Još da vas pitam, konkretno bih voljela da mi odgovorite pošto ovdje piše da se obavezuje  
Poreska uprava da će morati da prilagodi svoje informacione sisteme u cilju realizacije obaveza 



preuzetih sporazumom, a mi znamo kakvi su nam informacioni sistemi i kako mi uopšte imamo 
opremljen taj sistem u Crnoj Gori. Skoro kad smo pričali o sudstvu čula sam od predsjednika 
Sudskog savjeta gdje je rekao toboš ogromna sredstva neka uložena, u jednoj emisiji vezano  za 
informacioni sistem sudova, vidimo kako to funkcioniše i bojim se da je to otišlo u kinđurenje 
jelke... Molim vas, samo minut da završim, samo jednu rečenicu. Evo, pitaću ovako bez mikrofona, 
interesuje me da li .... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:09:52) 
 
 Završili ste izlaganje. 
 Opominjem vas da ste iskoristili virjeme, nisam vas opomenuo nekoliko puta, bio sam u 
mogućnosti da vas opomenem jer niste poštovali određene članove Poslovnika, bio sam tu 
tolerantan ali nisam tolerantan u dijelu koji je vezan za vrijeme koje ste iskoristili. 
 Sljedeći govornik ili je Jovan Vučurović, ili je Budo Aleksić? Budimir Aleksić. Izvolite. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (01.03.18 14:10:14) 
 
 Evo, poštovani građani, još jedna ratifikacija međunarodnog dokumenta. O smislu, cilju i 
manirima i svrsi usvajanja takvih konvencija i ratifikacija dokumenata sam govorio u prethodnom 
izlaganju. Dakle, što je koleginica Bošnjak rekla, udovoljava se Amerikancima a ništa se ne uči od 
njih, demokratije nema, vlast sve što radi, radi da guši demokratiju i ljudska prava, tako da ja ne 
vidim nikakvu svrhu od ovoga. Za Crnu Goru to nema nikakve koristi, za Amerikance će svakako 
biti.  
 Pošto je ovdje gospodin Radović, prilika je da ga pitamo, stručnjak za poreze, činovnik 
jedne sređene evropske države, koja evo usvaja međunarodne konvencije, dokumenta, zašto ne 
vratite 484.000 evra poreza preduzeću Srpska kuća, zašto država to neće da vrati, i time vi po 
nalogu, po diktatu vlasti suspendujete afirmaciju i ostvarivanje kulturnih aktivnosti srpskoga naroda 
u Crnoj Gori. Dakle, u funkciji asimilacije i diskriminacije Srba u Crnoj Gori je i vaša poreska 
uprava. Ja kao građanin Crne Gore i poslanik ovog doma nemam ništa od usvajanja ovog 
dokumenta koji ćete vi danas da usvojite. Ja ovdje predstavljam jednu populaciju koja je 
obespravljena i diskriminisana, mene je i nas je glasala ovdje da ih zastupamo i predstavljamo i da 
Vladi i državnim činovnicima postavljamo određena pitanja i da se borimo za ta prava i evo prilika 
je da se izjasnim i o dokumentu koji je na dnevnom redu da ne bi bilo da kršim dnevni red. Dakle, 
ja mislim da to sa stanovišta interesa građana ove države, svih građana ove države, pa naravno i 
onih koji nas glasaju, to je srpski narod u Crnoj Gori, nema nikakve koristi. Od toga će imati koristi 
Američka država jer ona vodi računa o svojim interesima i svojim građanima, za razliku od ove 
koja to ne radi. Prema tome, to je moj stav o dokumentu koji je na dnevnom redu. 
 A moje pitanje je bilo ovo - zašto vi nas ovdje obespravljujete i diskriminišete. Vi primate 
platu i svi zaposleni u Poreskoj upravi iz budžeta države Crne Gore koji se trećinski popunjava od 
onih koji se nacionalno deklarišu kao Srbi. Prema tome, vaša bi bila obaveza da radite svoj posao 
u skladu sa zakonom. Vi kršite zakon. Ja ovdje ukazujem na činjenicu da Poreska uprava na čijem 
je čelu gospodin Radović krši zakone. Mislim da uzalud mi ovdje usvajamo razna dokumenta ako 
ne poštujemo sopstvene zakone. Onda je to jedna farsa, jedna sprdnja i sve što mogu ja kao 
poslanik i predstavnik te populacije da kažem to je da protestujem ili kako bi vaša braća Hrvati 
rekli, da prosvjedujem, i da demonstriram nezadovoljstvo i da ukažem na besmisao i zakona koje 
donosi većina i dokumenata međunarodnih koje usvaja ova većina. To se pretvara u jedan 
besmisao i moje je da na to ukažem i evo ovom prilikom to ukazujem. Dakle, normalno bi bilo da 
ova držva finansira naše kulturne ustanove, jer smo mi građani ove države, a vi ne samo da to ne 
radite nego i ono što mi ostvarimo na ovaj ili na onaj način, naravno sve u skladu sa zakonom, tu 
nas blokirate, saplićete, obespravljujete raznim mehanizmima, u ovom konkretnom slučaju nećete 
država da vrati PDV za ovo preduzeće i krši zakon. Zašto to radite, da li je to dobro, da li tako vi 
ostvarujete povjerenje građana u državu? Sve kukate - vi ste protiv države, vi ste ovo, vi ste ono. 
Kako mi možemo da doživljavamo tu državu u kojoj vi sjedite, takvi činovnici i funkcioneri, koji na 



svakom koraku kršeći sopstvene zakone koje ste donijeli obespravljujete nas. Tako se ne pravi 
stabilnost u državi. Vi na taj način destabilizujete ovu zemlju. Vi okrećete protiv nje njene građane. 
Mislim da ste vi jedina država u kojoj većina domicilnog stanovništva je protiv vašeg ideološkog i 
državotvornog koncepta. Dakle, većina domicilnog, autohtonog, pravoslavnog stanovništva je 
protiv svega toga što vi radite i vi nemate većinu ukupne populacije u Crnoj Gori  nego imate 
poslanike ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:15:37) 
  

Hvala, završili ste izlaganje. 
 Sledeći prijavljeni poslanik je Predrag Bulatović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (01.03.18 14:15:45) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore,  
 Pitanje dnevnog reda je problematizovano u ovoj skupštini, može samo da se govori manje 
- više, zavisno od toga ko predsjedava, o pitanjima koje predsjedavajući smatra da treba. Ovdje je 
jedan bilateralni sporazum između Crne Gore i Sjedinjenih Američkih Država koji su potpisali 
ministar u Vladi suverene i istorijske Crne Gore Darko Radunović i šef Crne Gore ambasador 
Sjedinjenih Američkih Država Margaret Uehara. To samo možete vi, gospodine Radoviću, da 
preuzmete na sebe da branite neke činjenice ili da budete prisutni da statirate u odbrani činjenica 
koje se tiču nezakonitosti i ugrožavanja suvereniteta države. Ovdje je trebalo da bude ministar koji 
je potpisao sa ambasadorkom i trebalo bi da nam objasni zašto je sveo na taj nivo Crnu Goru. 
Naravno, taj ministar je inteligentan čovjek, ne kažem da vi nijeste, vi ste veliki stručnjak u vašoj 
oblasti, tako ljudi kažu, bez politike, ali prihvatate nešto jer se ne razumijete u politiku da branite 
ono što on nije smio da uradi i da se postavi ovoj Skupštini, jednako onako kako je taj isti ministar 
u pomenutoj emisiji "Mehanizam" pravio se da nije iz Crne Gore a vi bar niste pokušali da vrdate 
lijevo i desno, bili ste jedna meta gdje su svi građani Crne Gore vidjeli da se dešavaju nezakonite 
stvari vezano za pitanje poreza.  
 Šta je pitanje ovog bilateralnog sporazuma? Ovo je jedan od niza sporazuma koje su 
podmetnule Sjedinjene Američke Države Crnoj Gori kao svom protektoratu. Vidite, gospodine 
Radoviću, prekjuče smo imali prilike da čujemo da ministar odbrane izjavljuje da je najveće 
dostignuće, on je u Sjedinjenim Američkim državama, ne znam da li se vratio, da je najveće 
dostignuće za Crnu Goru ne sklapanje bilateralnog sporazuma koji on sa ministrom odbrane 
Tilersonom sklopio, nego, to je čitava Crna Gora vidjela a vi se vidite ako podržavete tu Vladu, da 
je veoma važno što je do posjete došlo. Čovjek uzeo putni nalog, sjeo na avion, rezervisala mu 
služba preko tendera avionske karte i on smatra da je za Crnu Goru važno što je on otišao tamo. 
Što se Demokratskog fronta tiče, nas je baš briga što je ministar odbrane Bošković tamo, ali šta je 
on potpisao - potpisao je sporazum o razmjeni tajnih podataka. Znači, Amerikanci propisuju šta i 
kako možete da dajete i kako da koristite tajne podatke i da ih njima prosleđujete. Ovdje takođe, o 
tome je gospodin Slaven Radunović govorio, kaže se - informacije koje dostavljaju Uprava javnih 
prihoda SAD će se tretirati kao povjerljive i mogu biti objelodanjene samo licima i organima i tako 
dalje. Sjedinjene Američke Države propisuju ovoj državi koja se hvali sa svojom suverenošću šta 
će da rade. SOFA sporazum koji izuzima član 98 Rimskog statuta, prevedeno, poštovani građani, 
na sledeću stvar- vojnici Sjedinjenih Američkih Država koji sada mogu da dođu bez problema jer 
je Crna Gora članica NATO-a, mogu da učine krivično djelo i izuzeti su od krivične odgovornosti. 
Izuzeti, imaju imunitet. Poslanici Demokratskog fronta nemaju imunitet. U ponedeljak po vašoj 
odluci, poslanika Demokratske partije socijalista, zbog nezakonitog upada policije za razbijanje 
naših mirnih protesta i posle upotrebe sile nad Milanom Kneževićem on treba da se javi sudu na 
izdržavanje kazne od četiri mjeseca, inagurišite vi to. Danas mi, a sjutra ćete vi na veće kazne. Ne 
zbog poštovanje Ustava i zakona nego zbog pljačke i uništavanja države Crne Gore.  
 Još nešto, Sporazum o demarkaciji. Poštovani građani, kako je SOFA sporazum između 
Kondolize Rajs i Filipa Vujanovića stupio na snagu odmah jer je on predsjednik države i 



predstavlja Crnu Goru u zemlji i inostranstvu, Vlada vodi spoljnu i unutrašnju politiku, ovaj 
sporazum koji je on potpisao sa Hašimom Tačijem automatski znači da sve to što je potpisao 
očigledno ima snagu pravosnažnosti. Što se Demokratskog fronta tiče, ako je to prodaja i predaja 
teritorije ove države mi to ne prihvatamo, ali je veliko pitanje imate li snage i moći da pozovete 
toga čovjeka da kaže šta je on potpisao. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:20:53) 
 
 Sledeći prijavljeni poslanik je Milutin Đukanović. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (01.03.18 14:21:04) 
 
 Poštovani građani, 
 Kao što vidite, svjedoci ste da su i Vlada i Skupština pokušale neke tačke dnevnog reda da 
proglase čisto formalnim, ali vidimo da baš se ne radi o nekim formalnostima.  
 Jedno pitanje za Vladu i poslanike vladajuće većine - da li postoji ijedan dokument koji 
dobijete od Amerikanaca i koji vam traže da to potpišete i da to prihvatite, da vi to odbijete? 
Odgovorno tvrdim da ne postoji. Čak ja mislim ponekad se trudite da razmišljate prije njih, pa čak i 
na njihove pretpostavke koje još nijesu definisane kroz neke konkretne akte vi već to činite kako bi 
zamaglili oči javnosti i kako bi uradili nešto, a da se to kao ne primijeti. Na žalost, po sto puta 
moramo da ponavljamo, Vlada Crne Gore je izgubila dostojanstvo, to vidimo i kroz ovo. Prirodno 
je bilo da ima Vlada Crne Gore pravo da ima uvid u račune i poslovanje crnogorskih državljana u 
Americi, ako već Amerikanci traže da imaju uvid u žiro-račune njihovih državljana. Problem je 
ovdje u ovom sporazumu što taj podatak će za crnogorsku javnost da ostane tajna, a iza toga 
može da se krije hiljadu nelegalnih kombinacija. Vi ovdje ne smijete da taknete američke 
državljane, američki državljani, u stvari crnogorski državljani, crnogorski tajkuni koriste to, 
povezuju se sa njima i oni ostvaruju profite. Kamo sreće da su to pravi profiti, to su profiti na štetu 
građana Crne Gore.  
 Iskoristio bih ovu priliku, slično kao moj kolega Budimir Aleksić, da vam postavim i sljedeće 
pitanje. Već sedam mjeseci Poreska uprava ne želi da vrati Srpskoj kući 484.000 evra PDV-a. 
Izmišljaju se razni razlozi da se to ne uplati Srpskoj kući. Na taj način se sprečava snaženje svih 
srpskih kulturnih institucija u Crnoj Gori. Šta je licemjerno u svemu ovome? Javnost zna da je 
Srpska kuća dobila određena sredstva od Vlade Srbije kako bi se omogućilo srpskom narodu da 
se kulturno uzdiže i da se tako nekim njihovim organizacijama mogu jednostavno omogućiti 
elementarni uslovi za rad. Vi iz Crne Gore uporno ponavljate kako nikad nijeste imali bolje odnose 
sa Srbijom, a na sve načine se trudite i radite da destabilizujete Srbiju i da destabilizujete čitavi 
srpski narod na Balkanu. Nažalost, današnja vlast Crne Gore je prepoznata kao najantisrpskija 
vlast u njenoj istoriji i u regionu. To ne treba da vam služi na čast.  
 Da vas pitam, gospodine Radoviću, evo i ja ću da ponovim kao kolega Bulatović, nama je 
krivo što ministar nije došao, a mislimo da na ovo pitanje treba da odgovori premijer jer ne može 
niko to da uradi i da naredi da se ne vrati PDV, osim premijera. Šta biste radili da se ovdje otvorila 
američka kuća? Vi se ne biste mislili, to bi potpisivali za tri minuta i sve bi bilo vraćeno. Da vam 
traže da napravite neke solitere na sred, na primjer, ulcinjske plaže, da to devastirate, vi se ne 
biste mislili. Evo gospodin Radunović kaže i da dubite na glavu i to bi radili. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:25:31) 
 
 Imamo još dva prijavljena kandidata, ne znam kojim su redom, Jovan Vučurović i Milan 
Knežević.  
 Jovan Vučurović. Izvolite. 
 
 



 JOVAN VUČUROVIĆ (01.03.18 14:25:42) 
 
 Htio sam nešto da raspravljam o ovoj situaciji, ali pošto vidim da je ovdje odnos između 
marionete i sluge sada je mnogo teško pričati o tome. Jer, ovaj sporazum jeste odnos između 
marionete i sluge i imalo bi smisla raspravljati možda u nekoj drugoj situaciji, u nekoj drugoj 
atmosferi, kada postoje određene sređene i nezavisne institucije u Crnoj Gori, kada postoji neka 
vlast koja je zasnovana na volji naroda i koja može da se nosi sa svim tim sporazumima i da 
podigne glavu i da se suprotstavi svima onima koji žele nešto da nametnu Crnoj Gori. Dakle, tada 
bismo mogli da raspravljamo o ovim sporazumima i onoj prošloj konvenciji koja se odnosila na 
Hašku konvenciju. Međutim, u Crnoj Gori nije takva situacija. U njoj se nikada vlast nije promijenila 
na slobodnim i demokratskim izborima, a ova sadašnja većina je rezultat brutalne sile, haosa i 
atmosfere linča od 16. oktobra 2016. godine. Ta atmosfera haosa je dovela do toga da dođemo do 
ove aktuelne vlasti koja je najobičnija sluga i eksponent određenih međunarodnih struktura.  
 Sada ću opet da podsjetim javnost, nebitno što se ovo sada odnosi na sporazume sa SAD-
om, ali imam obavezu i prema sebi i prema drugim ljudima, da se pred sudovima u Crnoj Gori 
vode brojni montirani procesi protiv lidera, funkcionera i članova Demokratskog fronta, da tortura 
nad najjačom opozicionom strukturom traje već godinama, da se lideri Demokratskog fronta bez 
ijednog razloga, tu je gospodin Milan Knežević, pokušavaju poslati u zatvor i da su naši ljudi 
potpuno nevini ležali mjesecima u spuškim kazamatima. Sada su mi ovakvi neki sporazumi,  pravo 
da vam kažem, apsolutno nebitni u odnosu na tu situaciju.  
 Hajde da se vratimo i na tu temu i na sporazume, ugovore, međudržavne, konvencije, 
zakone. Ionako ste ih usvajali godinama onako s reda sve te zakone i ostalo, ali problem je što ne 
postoji implementacija svega toga jer bi svaki upliv uređenosti, profesionalizma, nezavisnosti u 
pravosuđe ili bilo koji drugi segment ove vlasti značio i uzdrmao temelje ove diktature, znači 
uzdrmao temelje na kojima se bazira ova diktatura. Shvatam i pravo da vam kažem nije prirodno, 
nije moguće i nije ni poželjno da pravosuđe bude profesionalno i nezavisno u zemlji u kojoj imamo 
vlast jednog čovjeka već 30 godina, gospodine Gvozdenoviću, i on vuče kontinuitet ne samo ovih 
30 godina nego onih od 1945. godine.  
 Zato nije čudno što nam se ovo danas dešava. Samo što ste vi danas obogatili, ova 
današnja vlast je sve to "obogatila" služenjem jednom centru moći. Dakle, to se provlači i u ovom 
sporazumu, vi ste spremni da služite jednom centru moći umjesto da budete partneri. Sve se to 
dešava, zarobljavanje slobodnih institucija, kako bi zadržali vlast po svaku cijenu. Ovdje se ne 
spore, čuo sam i prije neki sporazumi, neke konvencije i ostalo, ali imam jednu vrlo jasnu kritiku i 
prema administraciji, i američkoj, i prema administraciji Evropske unije, i prema Briselu, i 
Vašingtonu. Oni znaju odlično kakvo je stanje u Crnoj Gori. Oni znaju koliko je situacija u Crnoj 
Gori alarmantna, znaju da u Crnoj Gori ne postoji vladavina prava već vladavina diktature, 
vladavina jednog čovjeka i vladavina organizovanog kriminala koji je skopčan s tim čovjekom. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:30:49) 
 
 Završili ste izlaganje, pet minuta je prošlo.           
 Sledeći prijavljeni je poslanik Milan Knežević. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (01.03.18 14:31:00) 
 
 Slobodna Crna Goro, gospodine Radoviću, da ne bude bilo kakve zabune, želim da znate 
da ste vi meni veoma simpatičan čovjek i da ste vi ovdje danas prisutni ni krivi ni dužni, kao što ste 
bili prisutni u onoj emisiji "Mehanizam". Bez uvrede, vi ste mi kao onaj Josif iz Trbušnice iz 
"Sumnjivog lica". Kada god nešto treba da se skrenes glavnog toka upada onaj i kaže pa taj Josif 
iz Trbušnice je navraćao kod mene kao čovjek. Tako ste vi danas u ovoj skupštini. Pokušaću da 
polemišem s vama, nadajući se da me negdje sluša gospodin Radunović, i da pitam i vas i ovu 
skupštinu je li ovo sramota za Crnu Goru da je ovaj sporazum između Crne Gore i Amerike 
potpisala američka ambasadorka s američke strane, a s druge strane ministar finansija.  



 Da li je zasluživao da ministar finansija Amerike makar dođe na neku sredokraću da se to 
potpiše ili je ovo još jedan od dokaza da mi polako postajemo jedna kolonija? Želim da pitam 
sveukupnu crnogorsku javnost možemo li mi da skratimo ove muke i da pitamo može li da nas 
Amerika usvoji, da budemo 52. američka država. Ako se sjećate, o Zakonu o mladima, ja sam, 
govoreći da mladi ljudi ne treba da se ugledaju na mene, evo tri - četiri sudska procesa, poziv da 
idem u Spuž, i da se ugledaju na ovu mladost iz DPS-a što pušta brade kao da je bila u Siriji, pitao 
da li bi me usvojio možda i gospodin Gvozdenović, on je rekao da ne bi, ostao je otvoren poziv 
Milanu Roćenu, njemu je sin studirao u Moskvi, nadam se da me to čeka. Ali dok vi ovako servilno 
postupate s američkim državljanima u Crnoj Gori, interesuje me da li će američka administracija 
biti spremna da vama izađe u susret ako budete istraživali račune crnogorskih državljana na 
raznim of šor destinacijama koje kontroliše Amerika i američke finansijske službe. U prethodnoj 
tački dnevnog reda pominjao slučaj ... i vi imate ovdje  dokazanu presudu da su  tri crnogorska 
državljanina  uzela  mito oko  privatizacije  Telekoma,7.350.000  eura, među njima se  pominje i 
sestra Mila Đukanovića, i ko je nadležan za to, da li će iko  u ovoj Crnoj Gori, da li će ovo 
tužilaštvo  najzad postupiti  po ovom  izvještaju Komisije za hartije od vrijednosti?  
 Takođe, gospodine Radoviću, ja bih želio da vas pitam, da mi pomognete, a pitao bih 
gospodina  Radunovića da je ovdje prisutan, može li biti da je Slavoljub-Migo Stijepović 
istovremeno američki državljanin.  
 Znata li zašto vas to pitam? Zato što je on 12. oktobra 2016. godine, četiri dana pred 
održavanje parlamentarnih izbora na dan, gospodine  Gvozdenoviću, kad se predao ovaj Vojvoda 
Paja i prisjeća se Mojkovačke bitke, i na dan  kad se Sinđelić stavlja na mjere  nadzora u Šapcu,  
zamijenio 100.000 dolara. Ja dolazim do zaključka da je gospodin Migo Stijepović  američki 
državljanin i da on ima američko državljanstvo, jer njega niko nije saslušavao u Specijalnom 
državnom tužilaštvu, od njega nije  zatražena bilo kakava informacija kako je uspio da promijeni  
100.000 dolara, ali zaključujem da Nebojša Medojević i Momir Nikolić nijesu američki državljani, ni 
Željko Šćepanović, ni Dejan Vujisić, ni 12  funkcionera  i članova Demokratskog fronta, koji su 
zbog  pozajmice  od 17.000 dolara  bili po nekoliko mjeseci u zatvoru i bili u tužilačkom  pritvoru i 
tužilačkom  zadržavanju, samo zbog toga što je Milivoju Katniću  palo na pamet da se obračunava 
sa Demokratskim frontom do iznemoglosti. Ja bih vam dao jedan  predlog, jednim rješenjem  
vezano za naplatu  ovog poreskog duga  koji je 700.000 i za koji ja sumnjam da se nalazi na 
nekim of šor firmama, pa da pitate ovu američku administraciju  da li mu možemo  ući kako u trag, 
da se za  direktora  Poreske uprave  predloži Suzana Mugoša istog ovog trenutka.Ona je uspjela 
da naplati  od advokata  odbrane  do sad 13.000  eura, ako bude naplaćivala poreski dug kao što 
je naplaćivala od advokata odbrane, mi ćemo da očistimo ove 700 miliona, nećemo dočekati   
8.mart.  Što se tiče  5.marta,  ja sam saopštio da meni majka ne da  da idem u zatvor  i nema 
šanse da ću svojevoljno ići u spuški kazamat i ćeraćemo se još. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:36:08) 
 
 Na ovaj način smo  iscrpili poslanike, koji su se javili za diskusiju.  
 Sada pitam  na kraju da li predstavnik Vlade želi dati završnu riječ. 
 Izvolite. 
 
 
 NOVO RADOVIĆ (01.03.18 14:36:49) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Kratko bih odgovorio, ne bih odgovarao na komentare i pitanja u vezi sa emisijom 
"Mehanizam", u emisiji "Mehanizam"  pričalo se o  dosta tema  i ovom poreskom dugu. Sad, ta    
emisija je ispala takva  kakva je,  ko je cijeni uspješnom i na koji način, normalno svako ima pravo 
i ne ljutim se ništa na to. Javio sam se  za završnu riječ da bih odgovorio  na dva pitanja. 
 Jedno je pitanje bilo zašto nije ministar došao i zašto sam ja došao, rečeno mi je ni kriv ni 
dužan ili nešto u tome smislu. Da je došao ministar, da ne objašnjavam dalje, znate vi odlično 
kako se zaključuju međunarodni  sporazumi. Trajao je ovdje  proces pregovaranja duže vrijeme,  



prije dolaska ministra Darka Radunovića započeo je taj proces, nije on samovoljno  uzeo i 
potpisao, tako da je to nešto što je pregovarano, ispregovarano. Da li će biti  bileteralnog 
sporazuma, to opet ide po nekoj drugoj proceduri. Crna Gora je neke preuzela, neke  je zaključila  
sa drugim državama, ali to ide  opet nekim svojim tokom,  zaključivanje sporazuma.  

Bilo je pitanje povraćaja PDV-a  za DOO Sprska kuća. To je predmet koji je aktuelan. Ja 
mislim ipak da nije  cjelishodno  da sad komentarišemo činjenice, da li je trebalo  odlučiti na ovaj ili 
na onaj način. Jednom je riješen u prvostepenom postupku, poništen je u drugostepenom  
postupku od strane Ministarstva, ponovo riješen u prvostepenom  postupku, ovaj put odbijena 
žalba. Odlučiće Upravni sud, nije prvi predmet gdje je odlučio Upravni sud ili za povraćaj PDV-a ili 
za utvrđivanje  poreskih  obaveza. Upravni sud bi trebalo tu da  donese  pravilnu odluku, pa ćemo 
vidjeti. Iinače, ako bismo raspravljali o činjenicama  i odlukama,  mislim da ćete složiti da bismo 
ipak  prejudicirali i da nije baš cjelishodno unaprijed  raspravljati. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:39:11) 
 
 Na ovaj način smo  završili raspravu  povodom ove tačke. Konstatujem da je pretres 
završen, izjasnićemo se kasnije. 
 Prelazimo na  sledeću tačku dnevnog reda, to je Predlog zakona o potvrđivanju  
ugovora o osnivanju transportne zajednice. 

Ovlašćeni prestavnici  Vlade su ministar Osman Nurković i Angelina Živković, državna  
sekretarka Ministarstva pomorstva i saobraćaja. Izvjestioci odbora su Miloš Nikolić Zakonodavnog 
odbora i Luiđ Škrelja Odbora za međunarodne  odnose i iseljenike. 
 Otvaram pretres. Da li ministar želi dati dopunsko obrazloženje? 
 Ministre, izvolite. 
 
 
 OSMAN NURKOVIĆ (01.03.18 14:39:49) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče, cijenjeni poslanici i poslanice, poštovani građani, 
 Ugovor u uspostavljanju transportne zajednice u regionu Zapadnog Balkana predstavljaće 
najznačajni dokument u budućem periodu u oblasti saobraćaja, koji je potpisan u  julu 2017.godine 
u Trstu od strane predsjednika vlada zapadnobalkanske šestorke - Crne Gore, Bosne i 
Hercegovine, Makedonije, Albanije, Srbije i Kosova, dok je  sedma potpisnica Evropska komisija.  

Saradnja u oblasti saobraćaja se  podiže na mnogo značajniji  nivo kroz ovaj  dokument, a 
nakon 14 godina saradnje u okviru Memoranduma o razumijevanju za razvoj glavne  saobraćajne 
mreže u Jugoistočnoj Evropi, koga su još 2004. godine  u Luksemburgu  potpisale vlade Crne 
Gore, Hrvatske, Bosne i Hercegovine, Makedonije, Albanije, Srbije i Kosova, dok je osma  
potpisnica bila Evropska komisija. Ugovor o saobraćajnoj zajednici potvrđen je od strane  
Evropske komisije odnosno zemalja članica EU preko Savjeta Evrope. Ugovor promoviše  
stvaranje trasportne  zajednice u oblasti drumskog, željezničkog, saobraćaja unutrašnjim plovnim 
putevima i  pomorskog saobraćaja, kao i razvoj  transportne mreže  između Evropske  unije  i 
strana ugovornica zemalja Zapadnog Balkana. Ugovor o osnivanju transportne  zajednice u 
regionu Zapadnog Balkana  poslužiće za bolju i bržu integraciju transportnih tržišta, za bolji 
tretman  transportnih operatera na nediskriminatorski način u  pogledu njihovog pristupa  
saobraćajnim infrastrukturama, želji svake pojedinačne strane ugovornice Jugoistočne Evrope  da 
usaglasi svoje zakone o transportu i povezana pitanja sa pravom Evropske unije uključujući 
budući razvoj  pravne tekovine  unije. Obezbijediće značajnu tehničku podršku uključujući bolje 
savladavanje  izazova i  potreba zaštite  životne sredine i borbu protiv  klimatskih promjena, 
omogućiti razvoj sektora za saobraćaj na održiv način, omogućiti adekvatnije sagledavanje  
društvene dimenzije  trasportne zajednice i uspostavljanje  strukture socijalnog dijaloga kod strana 
ugovornica Jugoistočne Evrope, te ovim putem podržati i riješenost zemalja  kandidata  i 
potencijalnih kandidata da se približe Evropskoj uniji  i sprovedu njenu pravnu tekovinu, naročito u 
oblasti transporta.  

Ugovor o osnivanju transportne zajednice u regionu Zapadnog Balkana sadrži pet aneksa  i 



šest protokola gdje su pobrojane primjenljive odredbe akata Evropske unije koje se primjenjuju  u 
skladu sa ugovorom i aneksima u horizontalnom usaglašavanju ukoliko to nije drugačije definisano 
upravo kroz aneks i protokol. U aneksu 1. sadržana su pravila koja se  primjenjuju na sektor  
saobraćaja  i shodna pitanja, aneks 1. izdijeljen je na sedam  oblasti.  
 U aneksu 2. sadržana su  horizontalna usaglašavanja i određena proceduralna  pravila 
kojima se  pored onoga što  je predviđeno  odredbama ugovora  definiše način primjene odredaba 
akata navedenih u aneksu 1.  
 Aneksom 3. propisana su pravila o konkurenciji i državnoj pomoći koja se bliže uređuju 
članom 17 osnovnog ugovora.  
 Aneksom 4. regulisano je pitanje upućivanja na Sud pravde Evropske unije  kojim se bliže 
uređuje član 19  osnovnog  ugovora  tumačenja, odnosno pitanja tumačenja ugovora, opseg i 
način upućivanja zahtjeva Sudu  pravde od strane jedne članice  ugovora.  
 U aneksu 5. utvrđen je doprinos budžetu transportne zajednice svake strane ugovornice 
Jugoistočne Evrope,  odnosno  prezetovana je  metodologija  i procentualna  kontribucija  strana 
ugovornica  Jugoistočne Evrope. Predstavljena je analiza  doprinosa iz dva dijela, 80% za  
Evropsku uniju i 20% šest partnera Jugoistočne Evrope. Za Crnu Goru procenat kontribucije je 
2,38%, a očekuje se da godišnji budžet bude na nivou dva miliona eura. Početna kontribucija je 
procentualno fiksna, a njen iznos će zavisiti od ukupno procijenjenog budžeta sekeretarijata, čije 
uvećanje može biti usled potrebe angažovanja dodatnih eksperata i stručnog kadra.  
 Protokolom su propisani prelazni aranžmani između Evropske unije sa jedne strane i šest 
zemalja članica Ugovora sa druge strane. Protokolom 5. definisani su prelazni aranžmani između 
Evropske unije sa jedne strane i Crne Gore sa druge strane. U okviru ugovora biće formirani stalni 
sekretarijat saobraćjne zajednice sa sjedišem u Beogradu koji će pratiti i olakšavati primjenu 
ugovora o saobraćajnoj zajednici, transponovanje EU pravne tekovine kao i implementaciju 
projekata u regionu Zapadnog Balkana. 
 Imajući u vidu da je plan Evropske komisije da stalni sekretarijat transportne zajednice 
zapošljen sa funkcionisanjem u prvoj polovini 2018.godine, realizacijom unutrašnjih pravnih 
procedura, odnosno donošenje zakona o potvrđivanju ugovora o osnivanju transportne zajednice i 
njegovo stupanje na snagu nameće se kao prioritet kako bi i Crna Gora na vrijeme deponovala 
svoj instrument o pristupanju depozitaru Generalnom sekretarijatu Savjeta Evropske unije čime će 
postati strana ugovora te biti u mogućnosti da izvršava svoje obaveze. Zahvaljujem se. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:44:48) 
 
 ... žele riječ? Ne žele. Pošto nema prijavljenih diskutanata ...  

Pitanje imamo. Izvolite. 
 Branka Bošnjak, diskusija. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (01.03.18 14:45:01) 
 
 Da iskoristim priliku, pošto je na dnevnom redu transport, da vas pitam, a to interesuje 
mnoge građane, šta je sa ovim i kad će konačno biti završena ova dionica od Cetinja prema 
Budvi, ovaj dio kod Zavale. Pročitala sam iz štampe da je firma bankrotirala, tu se ništa ne radi, 
hoćete li sa tim da sačekate turističku sezonu? Ono je stvarno zastiđe, čak i sama kontrola, 
stavljena je signalizacija, ali mnoga auta prolaze mimo signalizacije i prave se zastoji. 
Nevjerovatno je koliko dugo vremena treba i koliko se rizikuje na tom putu, a djeluje mi da se 
mjesecima već ništa ne radi i mislim da je ovo dobra prilika, ako imate informaciju da informišete 
građane o tome. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:45:55) 
 
 Pošto nema prijavljenih diskutanata, postoji mogućnost da ministar ...  



 Imate još neko pitanje. Izvolite.  
 Nijeste se prijavili, pa nije važno. Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (01.03.18 14:46:14) 
 
 Ne znam da li odskačem od teme, mislim da ne, jer odnosi se i na puteve i na te teme. Htio 
bih da pitam, radi se o regionalnom putu koji se tiče Vraćenovića, regionalni put u Opštini Nikšić. 
Ja sam primijetio u medijima da se na otvaranju toga puta koji još nije završen, ali on se intenzivno 
otvara što se tiče gradonačelnika Nikšića, već sedam - osam puta on se otvara iako nije završen, 
dakle tu se pojavljuje gospodin Grbović, pojavljuje se gospodin Parača, ali meni je bilo indikativno 
da se u njihovoj pozadini pojavljuje predsjednik Opštinskog odbora DPS-a koji je sad izabran, ima 
dva - tri mjeseca. Dakle, u pozadini gospode Parače i Grbovića pojavljuje se gospodin, ne znam 
kako se zove, da li je Mitrović ili slično, on se pojavljuje u njihovoj  pozadini. Kakve veze ima 
predsjednik Opštinskog odbora DPS-a Nikšić sa otvaranjem regionalnog puta preko Vraćenovića i 
kakve on veze ima sa svim tim i šta on radi tu sa gradonačelnikom Grbovićem i sa gospodinom 
Paračom? Jedno vrlo konkretno pitanje. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:47:39) 
 
 Na ovaj način smo iscrpili pitanja, diskusije poslanika.  
 Ministar ima pravo da odgovori sad ako ima informaciju ili može da odgovori sljedeći put, jer 
su ipak malo izvan teme ove stvari. 
 Ministre da li želite riječ?  
 Izvolite, ovo je vaša završna riječ, iskoristite u okviru završne riječi.  
 Hvala lijepo. 
 
 
 OSMAN NURKOVIĆ (01.03.18 14:48:03) 
 
 Želim kratko da odgovorim uvaženoj poslanici Bošnjak.  
 Poslanice uvažena, vi znate proceduru odabira izvođača radova preko tendera. Mi zaista 
nijesmo u situaciji da biramo, iako je možda neko kvalitetniji, znamo da je kvalitetniji izvođač, 
dokazani izvođač na određenim projektima, ali je cijena na projektima ta koja opredjeluje odabir 
izvođača i vjerovatno taj koji je odabran na osnovu ponuđene cijene nije izvršio svoj zadatak i u 
proceduri će vjerovatno imati potrebe da se promijeni taj. To je postupak, to ne možemo mi, 
moramo da ispoštujemo zakonsku regulativu i procedure koje su regulisane zakonima. Prema 
tome, ja razumijem opasnosti koje se dešavaju na tom putu, razumijem probleme građana, ali 
zbilja nijesmo mi ni na koji način doprinijeli da se to dešava. Desio se bankrot, mi nijesmo mogli da 
predvidimo da će ta firma bankrotirati. Prema tome, u toj zakonskoj proceduri daljoj, ako taj 
subjekt koji je odabran ne bude subventan, zamijeniće ga drugi, ali se mora u proceduri ponovnoj 
angažovati neko drugi na zakonit način, ne možemo ga mi sad uzeti i reći evo sad će neko drugi, 
nego se mora ponoviti procedrua.  
 Prema tome mi u nekim urgentnim situacijama kao što se desio odron imamo način da 
preko odluke Vlade urgentno reagujemo da odaberemo nekog ko je mimo. Ali, nijesmo ocijenili da  
su ugroženi građani životi građana sa time, nema odrona koji bi možda ugrozio živote. Znam da je 
neprijatno i nelagodno je putovanje, sve razumijemo, nijesmo mi pali s Marsa, ali da bismo 
poboljšali infrastrukturu, zbilja moramo da imamo svi razumijevanja, mi pokušavamo da uradimo 
to što možemo, to što je do nas.  
 To što je vezano za drugo pitanje, zbilja ne mogu sad da odgovorim ja ko će đe otići, da li 
će biti tamo predsjednik ... (Govor iz klupe) Molim? Ja ne smijem da odgovorim? Nema pitanja na 
koje ja ne smijem da odgovorim, vjerujte mi. Evo, postavite koje god hoćete pitanje, jer se ja ni od 
čega ne stidim i ni od koga krijem. 
 Zahvaljujem se. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:50:07) 
 
 Na ovaj način smo završili i treću tačku dnevnog reda.  
 Prelazimo na sljedeću tačku dnevnog reda, četvrtu tačku, to su Izbori i imenovanja.  
 U okviru ove tačke imamo nekoliko predloga, i to: predlog za imenovanje člana Odbora 
Regulatorne agencije za energetiku, predlog za imenovanje Savjeta za visoko obrazovanje i 
predlog odluka Administrativnog odbora koje se tiču promjene u sastavu Odbora.   



 Predlog za imenovanje člana Odbora Regulatorne agencije za energetiku.  
 Podsjećam da je Vlada Crne Gore kao ovlašćeni predlagač na osnovu člana 30 stav 1 
Zakona o energetici podnijela predlog da se za člana Odbora Regulatorne agencije za energetiku 
imenuje Miroslav Vukčević.  
 Ovlašćeni predstavnik Vlade je državni sekretar Ministarstva Nikola Vujović. 
 Otvaram pretres.  
 Da li li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? 
 Izvolite, gospodine Vujoviću. 
 
 
 NIKOLA VUJOVIĆ (01.03.18 14:51:10) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 

Dame i gospodo, 
 Kao što znate Regulatorna agencija za energetiku je raspisala javni konkurs za izbor 
jednog člana Odbora direktora Regulatorne agencije za energetiku na mandatni period od pet 
godina. Konkurs je objavljen  21. marta 2017. godine u dnevnom listu "Pobjeda", raspisan je zbog 
isteka mandata jednog člana Odbora direktora.  
 Na osnovu člana 31 Zakona o energetici, kao što je potpredsjednik rekao, Vlada Crne Gore 
na sjednici 26.oktobra 2017.godine donijela je Rješenje o imenovanju Komisije za rangiranje 
kandidata za člana Odbora Regulatorne agencije za energetiku.  
 Komisija je pregledala dokumentaciju dostavljenu od strane kandidata koji su se prijavili na 
konkurs i konstatovala da su oba kandidata dostavila sve dokaze tražene konkursom o 
ispunjavanju uslova za obavljanje funkcije člana Odbora Agencije koji su utvrđeni Zakonom o 
energetici.  
 U cilju sačinjavanja predloga rang liste kandidata za člana Odbora Agencije, Komisija je za 
svakog kandidata razmotrila i uzela u obzir sljedeće kriterijume: nivo kvalifikacije obrazovanja i 
oblast obrazovanja, radnu biografiju, radno iskustvo u oblasti energetike, kao i viđenje stanja 
razvoja regulatornog procesa u energetskom sektoru Crne Gore.  
 Na osnovu navedenih kriterijuma Komisija je sačinila i dostavila Vladi predlog rang liste 
kandidata za člana Odbora Regulatorne agencije za energetiku.  
 Komisija je predložila da prvorangirani kandidat bude Miroslav Vukčević, diplomirani inžinjer 
elektrotehnike i dosadašnji član Odbora Agencije. Vlada je podržala predlog Komisije i Skupštini 
dostavila predlog da se Miroslav Vukčević imenuje za člana Odbora Regulatorne agencije za 
energetiku na mandatni period od pet godina.  
 Pri utvrđivanju ovog predloga Vlada je imala u vidu da ovaj kandidat ima bogato radno 
iskustvo u oblasti energetike, kako na ekspertskim tako i na rukovodećim i upravljačkim 
poslovima, da funkciju člana Odbora Regulatorne agencije za energetiku obavlja od jula 
2012.godine i da je u svom viđenju stanja razvoja regulatornog procesa u energetskom sektoru 
Crne Gore dao smjernice koje bi mogle doprinijeti daljem razvoju regulatornog procesa u 
crnogorskom energetskom sektoru. 
 Imajući u vidu navedeno ... da će Miroslav Vukčević uspješno obavljati funkciju za koju se 
predlaže. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (01.03.18 14:53:30) 
 
 Zahvaljujem se gospodinu Vujoviću.  
 Ne vidim da ima prijavljenih diskutanata. 
 Na ovaj način konstatujem da smo završili pretres povodom ove tačke dnevnog reda. 
 Sledeća podtačka je Predlog za imenovanje Savjeta za visoko obrazovanje. 
 Podsjećam da je Vlada kao ovlašćeni predlagač na osnovu člana 12 stav 1 Zakona o 
visokom obrazovanju podnijela Predlog za imenovanje Savjeta za visoko obrazovanje. 
 Vlada je predložila da u Savjet se imenuju: predsjednik - prof. dr Srđan Stanković, 
Univerzitet Crne Gore, i članovi: prof. dr Milan Marković, Univerzitet Crne Gore, prof. dr Milan 



Lakićević takođe sa Univerziteta Crne Gore, prof. dr Milica Vukotić sa Univerziteta Donja Gorica, 
Mubera Kurpejović predstavnik Ministarstva prosvjete, Vlastimir Golubović Privredna komora Crne 
Gore i Marko Pešić Studentski parlament Univerziteta Crne Gore.  
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su doktor Damir Šehović, ministar prosvjete i Mubera 
Kurpejović, generalna direktorica Direktorata za visoko obrazovanje.  
 Otvaram pretres. 
 Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? 
 Ministar Šehović. Izvolite. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (01.03.18 14:54:47) 
 
 Hvala, poštovani potpredsjedniče Parlamenta. 
 Uvaženi poslanici, dame i gospodo,  
 Sredinom prošle godine su usvojene izmjene Zakona o visokom obrazovanju čime smo, 
duboko sam uvjeren, stvorili pretpostavke za unapređenje kvaliteta visokog obrazovanja, čemu je 
ova vlada od samog početka povećena.  
 Najbolja potvrda te posvećenosti je činjenica da je Vlada opredijelila iz budžeta najviše 
sredstava za Univerzitet  od  njegovog osnivanja, čime je još jednom potvrdila da je ona bez 
ostatka posvećena unapređenju cjelokupnog sistema visokog obrazovanja, ali i unapređenju 
položaja Univerziteta Crne Gore kao temeljne institucije ove države.  
 Zahvaljujući takvom, nikad većem budžetu za Univerzitet Crne Gore,  izmjenama Zakona 
smo uspjeli da prvi put uvedemo besplatne osnovne i master studije, za preko tri i po hiljade 
studenata Državnog univerziteta. Uspjeli smo da promijenimo model studiranja, uveli smo novi 
model finansiranja u saradnji sa kolegama iz Svjetske banke, takozvani "ugovorni model 
finansiranja" koji stvara pretpostavke za veća izdvajanja za Univerzitet, ali i veću odgovornost 
Univerziteta. Uveli smo obaveznu praktičnu nastavu, ali smo pomenutim izmjenama učinili Savjet 
za visoko obrazovanje transparentnijim i nezavisnijim na način što smo izbor Savjeta iz Vlade 
izmjestili u Parlament. Tim povodom smo danas ovdje. Pozivajući se na član 12 Zakona o visokom 
obrazovanju Vlada je utvrdila Predlog Savjeta za visoko obrazovanje o kojem Parlament treba 
danas da se izjasni. Mi smo duboko uvjereni da predloženi članovi Savjeta svojim integritetom, 
iskustvom u oblasti visokog obrazovanja, ali i naučnim begraundom mogu da se nose sa 
izazovima koji proizilaze iz Zakona. 
 Ja sam potpuno ubijeđen da će oni u ovoj krovnoj instituciji kakav jeste Savjet u narednom 
četvorogodišnjem periodu pomoći svima nama, njihovim savjetima da zajednički nastavimo da 
unapređujemo sistem visokog oborazovanja čemu smo zajedno posvećeni i čim smo usvojili 
onakav Zakon o izmjenama Zakona o visokom obrazovanju koji je otvorio prostor za reformu 
sistema visokog obrazovanja o kojoj smo imali priliku da razgovaramo na sjednici sredinom 
prethodne godine. Hvala. 
 
 
  
 BRANKA BOŠNJAK (01.03.18 14:57:57) 
 
 Drago mi je da predsjednik Skupštine ulazi upravo u salu, da izrazimo neku vrstu protesta 
što ne znamo prije sjednice o čemu će se raspravljati pod tačkom Izbor i imenovanje. Vidim da su 
sve moje kolege iznenađene da danas raspravljamo o Savjetu za visoko obrazovanje i Agenciji za 
energetiku, čini mi se. Bilo bi lijepo da ubuduće, predsjedniče Skupštine, tačno znamo i šta će biti 
pod tačkom Izbor i imenovanje, a ne da se ovdje iznenade mnogi kada dođu.  
 Ministre  Šehoviću, vi znate, nijesmo bili u Parlamentu kad se donosio Zakon o visokom 
obrazovanju. Imalo je tu nekih stvari koje su korak naprijed, ali mi se čini i dosta nekih stvari koje 
nijesu dobre. Prvenstveno, još dok ste bili u ljubavi sa rektorkom bivšom Vojvodić, sad je već ona 
neželjena, ali verifikovali ste ono što je ona nelegalno radila, onu transformaciju studijskih 
programa u novu strukturu kako treba da ide, i vi se sad ovdje hvalite kako ste Savjet za visoko 
obrazovanje izmjestili da se članovi Savjeta biraju u Skupštini Crne Gore, što bi bilo dobro da niste 



polomili zube Savjetu, odnosno makli mu sve one funkcije koje bi Savjet trebalo da ima. On je 
ovdje sad bukvalno tijelo koje je savjetodavno u pravom smislu riječi, bez ikakvih ingerencija da 
nešto više uradi. To ste izmijenili zakonom, ali ste zato uveli novu kategoriju, uveli ste Agenciju za 
kontrolu i obezbjeđenje kvaliteta visokog obrazovanja koja se pita o svemu, odnosno sprovodi 
postupke, akreditacije studijskih programa, izdaje sertifikate o akreditaciji, sprovodi postupak 
eksterne evaluacije, pa onda određuje ko su ti esterni evaluatori.  Sve to ste dali u nadležnost 
Agenciji za kontrolu i obezbjeđenje kvaliteta, a tu agenciju bira Vlada i ona ima tri člana i već se 
zna. Mene interesuje, ne znam da li ste izabrali, ne znam ko je na čelu te Agencije i ko su članovi. 
Voljela bih da kažete ukoliko se budete obraćali u završnoj riječi ili kako god, odmah nakon ove 
moje diskusije.  
 Prema tome, Savjet je izmješten u Skupštinu zato što su mu ukinute one važne ingerencije 
i zbog toga je ovdje pred nama. Da je to onaj raniji Savjet po neizmijenjenom Zakonu, tada ne bi 
bili sigurno spremni da se takav Savjet bira ovdje u Skupštini.   
 Ono što hoću da kažem analizirajući sastav Savjeta, hoću da zapazim, a to me stvarno 
iznenadilo od vas, ministre, da ste postali baš onaj pravi kadrovik kadrova iz vaše partije, jer vidim 
da ovdje u Savjetu većinski su ljudi koji su pristalice socijaldemokrata. Mislim da nema potrebe, 
neću da ulazim u kvalitet jer mislim da ima ovdje vrlo kvalitetnih ljudi koji su predloženi u Savjet i 
neke i lično poznajem, ali prosto i na nivou kompletnog školstva osnovne škole, srednje škole, sad 
se vama to spočitava, znajući vas kao poslanika ovdje u Skupštini Crne Gore očekivala sam 
mnogo više i očekivala sam da radite na tom mjestu ono što ste pričali dok ste bili poslanik u 
Skupštini Crne Gore, ali nažalost, ja ne znam je li ta fotelja stvarno mijenja ljude, ja stičem utisak 
kad god se neko dokopa ministarske fotelje da zaboravi ono što je ranije činio.  
 Prije nego što mi istekne vrijeme, takođe da vas pitam na čiji predlog su predloženi od 
strane Vlade konkretna ova rješenja za Savjet. 
 Konkretno me interesuje je li neko tijelo Univerziteta, Senat ili Upravni odbor predlagao ove 
ljude koji su sa Univerziteta Crne Gore i vezano za studenta i Studentski parlament? Mislim da 
Studentski parlament po zakonu mora da predloži, ali me interesuje za ljude sa Univerziteta Crne 
Gore, da li je vama predlog stigao sa Univerziteta ili ste vi sami u Vladi tražili i našli rješenja.  Još 
jedna opaska koja me je ovih dana prateći sajt Univerziteta iznenadila. Gledam tamo, Upravni 
odbor, a sugerišem i građanima i svima da pogledaju sliku na sajtu Univerziteta Crne Gore sa 
sjednice Upravnog odbora gdje ćete vidjeti ispred njih, oni se više bave time šta će da pojedu na 
sjednici Senata, pa ispred svakog senatora stoje upakovane banane, jabuka u celofanu, umjesto 
da se bave konkretnim pitanjima, a ne možemo od njih dobiti akte koje usvajaju, nema ih na sajtu 
Univerziteta, poput sistematizacije. Ministre, molim vas, u stvari ne znam da li možete da naredite, 
ali da sugerišete Upravnom odboru Univerziteta da sistematiziacije koje usvaja stavi na sajt 
Univerziteta, a ne da ih krije a da usvoji samo Odluku da je usvojena sistematizacija. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 15:03:58) 
 
 Hvala i vama, poslanice Bošnjak.  
 Čuo sam vas dok sam ulazio u salu, imali ste to pitanje gdje ste komentarisali iznenađenja 
dnevnim redom i tako nešto. 
 Dnevni red se koncipira na kolegijumu predsjednika Skupštine. Vaš predsjednik kluba 
učestvuje u koncipiranju dnevnog reda, pa preko njega se potrudite da se ne iznenađujete.  
 Vi ste bili posljednji govorinik ili jedini prijavljeni govornik.  
 Da li se još neko javlja za riječ?  
 Ako ne javlja, pitam predstavnika Vlade da li želi završnu riječ ili ćete prije završne riječi 
prokomentarisati nešto na osnovu čega može i koleginica da uzme riječ. 
 Izvolite. Ministar Šehović, komentar na vaše izlaganje tako da imate pravo poslije, a onda vi 
imate pravo na završnu riječ. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (01.03.18 15:04:45) 
 



 Hvala, predsjedniče. 
 Uvažena poslanice Bošnjak, meni je zaista žao što nijeste bili prisutni u Parlamentu tokom 
rasprave o setu sistemskih zakona iz oblasti obrazovanja, jer sam apsolutno uvjeren da biste 
podržali dobar dio odredbi koji su prepoznati tim zakonima, da biste podržali činjenicu da su 
uvedene besplatne osnovne i master studije za 3.500 studenata Univerziteta Crne Gore, da biste 
podržali činjenicu da smo uveli obaveznu praktičnu nastavu na nivou od 25%, da biste podržali 
opredjeljenje da se za Univerzitet izdvaja iz budžeta najviše novca od  njegovog usvajanja, ali sam 
isto tako siguran da biste podržali osnivanje fonda za kvalitet i talente iz kojeg će se ove godine 
opredijeliti ne manje od 1.500.000 sredstava najboljim učenicima, nastavnicima, ali i školama koje 
su u stanju da su im potrebna ta sredstva. Vjerujem da biste podržali opredjeljenje Vlade da nakon 
čitave jedne decenije ponovo startuje sa dualnim obrazovanjem, vjerujem da biste podržali 
opredjeljenje Vlade da za pola miliona eura poveća stambeni fond za prosvjetne radnike, pa će 
naredne tri godine izdvojiti gotovo dva miliona eura za rješavanje stambenih pitanja prosvjetnih 
radnika itd. Ali u svakom slučaju, nijeste bili u prilici da to komentarišete i znam da biste ova 
rješenja pohvalili.  
 Da li je među rješenjima koja su prepoznata već sada usvojenim zakonima bilo nešto što 
biste mogli da vašim angažmanom unaprijedite, siguran sam da jeste, ali evo i sad ostajem 
otvoren da u komunikaciji sa vama, uvjeren da želite da vašim aktivizmom i u Parlamentu 
unapređujete obrazovni sistem, ocijenimo da li ima još prostora za unapređenje i u kojem pravcu 
bi sljedeće, recimo, izmjene, kada se za to stvore uslovi mogle da idu. Toliko o zakonima. 
 Kada je riječ o ingerencijama Savjeta, u pravu ste, promijenili smo ingerencije Savjeta za 
visoko obrazovanje. Promijenili smo ih iz razloga što smo željeli da po uzoru na najbolju evropsku 
praksu ustanovimo Agenciju za kontrolu kvaliteta visokog obrazovanja jer nijesmo htjeli da se 
kvalitetom visokom obrazovanja bave ljudi od sjednice do sjednice, nego smo htjeli da to bude 
proferisonalni njihov poziv. U komunikaciji sa predstavnicima Evropske komisije smo došli do ovog 
rješenja koje je već usvojeno, tako da mislim da smo napravili korak naprijed. Osnivanje Agencije 
ne znači da je Savjet izgubio svoju funkciju, Savjet je i dalje krovno tijelo koje daje mišljenje na sva 
strateška dokumenta koja se tiču visokog obrazovanja, daje mišljenje na sve ostale propise koji se 
tiču visokog obrazovanja, propisuje kriterijume za izbor u zvanje. Jako je važno da ljudi koji su 
članovi tog savjeta svojim kredibilitetom i autoritetom budu u stanju da pomažu i izvršnoj ali i 
zakonodavnoj i ukupnoj crnogorskoj javnosti da kreira sistem visokog obrazovanja koji joj je 
potreban, tako da ingerencije Savjetu ostaju uz obavezu da, naravno, Agencija preuzme onaj svoj 
dio odgovornosti koji je prepoznat zakonom. Agencija je osnovana u skladu sa Zakonom, Upravni 
odbor je izabran, na čelu Upravnog odbora je prof.dr Saša Vujošević, profesor na Ekonomskom 
fakultetu u Podgorici, koji vjerujem takođe da svojim kredibilitetom zaslužuje da se nađe na čelu 
ove ustanove. Čini mi se da su i svi predloženi kandidati, ne čini mi se nego sam potpuno uvjeren 
da svi predloženi kandidati za članstvo u Savjetu za visoko obrazovanje, svojim naučnim, 
ponavljam naučnim begraundom, zaslužuju da se nađu u ovako reprezentativnom tijelu.  
 Da li su neki od njih politički aktivni i koliko su politički aktivni i sami to možete da zaključite. 
Nijesam siguran da među njima ima onih koji se naročito ističu političkim aktivizmom, a koju 
političku partiju neko od njih podržava manje je važno, jer ovdje nijesu kao predstavnici partije 
nijedan, nego su kao predstavnici onoga čime su se čitav život bavili, čemu su do kraja bili 
posvećeni. Tako da sam ubijeđen da ćemo današnjim izborom Savjeta za visoko obrazovanje 
zaokružiti implementaciju Zakona koji je nedavno usvojen u Parlamentu i da se možemo nadati 
kvalitetnijem visokom obrazovanju po uzoru na evropski prostor visokog obrazovanja. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 15:09:37) 
 
 Hvala vama, ministre Šehoviću. 
 Izvolite, imate riječ, poslanice Bošnjak. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (01.03.18 15:09:46) 
 



 Ministre Šehoviću,  
 Složiću se da bih se složila sa mnogim od tih rješenja jer je bilo zaista dobrih rješenja, ali 
imate problem u praksi i to znate odlično, posebno što se tiče baš ove prakse od 25%, znate da 
postoje strašni problemi u realizaciji toga. Imate probleme sa realizacijom nastave na engleskom 
jeziku i to ne ide baš kako treba.  
 Lično mislim za dualno obrazovanje da još nismo zreli s obzirom da smo uništili privredu za 
to dualno obrazovanje, da još nije bio pripremljen teren, to jest nešto čemu treba da se teži. Mislim 
da smo prebrzo ušli u to i da ćete i tu imati problema, da još uvijek Crna Gora i naš sistem 
obrazovni nije zreo za tako nešto. 
 Podržavam talente i mislim da treba mnogo više sredstava ulagati u talentovane da ostaju 
ovdje, nego da nam najtalentovaniji napuštaju zemlju, a mi na žalost mnogo se više bavimo zbog 
ovako loše ekonomske politike socijalno ugroženim. Ako se sistemski ne promijeni socijalna 
politika, to je rupa bez dna u koju sipamo a ništa se skoro ne dešava, na žalost. To treba sistemski 
mijenjati a trebamo u razvoj, prosperitet i u talente da ulažemo više i da ih ne prepoznajemo po 
partijskoj, da kažem partijskoj karti, članskoj karti, već da ih prepoznajemo po tome da li su zaista  
talentovani, da li doprinose, što na žalost u Crnoj Gori danas nije slučaj. Vi sa tog mjesta koje 
pokrivate treba o tome i te kako da povedete računa zbog toga što je žalosno da nam odlazi 
najkvalitetnija supstanca iz Crne Gore jer ne žele da njima rukovode neki koji su mnogo slabiji i 
mnogo lošiji od njih. I mislim da u tom pravcu treba da pravite malo veći iskorak nego što vidim da 
se sada dešava. 
 Što se tiče Savjeta za visoko obrazovanje, ja sam rekla, neću da ulazim u kvalitet jer zaista 
ima kvalitetnih ljudi ovdje koji su predloženi. Niste mi odgovorili da li je Senat Univerziteta ili 
Upravni odbor predložio ljude sa Univerziteta Crne Gore, jer me interesuje taj sistem kako se 
dolazi do ove pozicije. Nadam se da će i Savjet za visoko obrazovanje podnositi neki izvještaj 
Skupštini Crne Gore pa da vidimo šta su ti ljudi radili, s obzirom da ih mi biramo i da u narednom 
periodu imamo pravo, da kažem, da kritijujemo ili pohvalimo to što će Savjet da radi. 
 Meni je žao što je politika na velika vrata ušla na Univerzitet Crne Gore i čini mi se da, na 
žalost, Univerzitet Crne Gore ide silaznom putanjom i bojim se da su neke stvari nezaustavljive. 
To sam ovdje više puta rekla. Mnogo više treba obratiti pažnju na izbor rukovodstva na 
Univerzitetu Crne Gore, da to ne budu partijski ljudi podobni koji slušaju, već oni koji će da vuku 
Univerzitet Crne Gore, a samim tim i obrazovanje u Crnoj Gori naprijed. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (01.03.18 15:13:14) 
 
 Hvala vam, poslanice Bošnjak. 
 Nemamo više prijavljenih za diskusiju.  
 Da li vi želite? Nema potrebe za završnom riječju. 
 Ovim smo iscrpili i ovu tačku dnevnog reda.  
 Završili smo pretres i prelazimo na predloge odluka Administrativnog odbora. 
 Administrativni odbor podnio je predloge odluka koje se tiču promjena u sastavu odbora i 
to: 
 1. Predlog odluke da se za člana Ustavnog odbora izabere Radule Novović. 
 2. Predlog odluke da se dužnosti člana Odbora za rodnu ravnopravnost razriješi Nikola 
Rakočević, a za člana odbora izabere Zvonko Vuković. 
 3. Predlog odluke da se dužnosti članice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet razriješi 
Jovanka Laličić, a za članove Odbora izaberu Ana Nikolić i Nikola Rakočević. 
 4. Predlog odluke da se za članicu Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu izabere 
Jovanka Lalićić. 
 Izvjestilac Administrativnog odbora je Luiđ Škrelja, predsjednik Odbora. 
 Otvaram pretres. 
 Da li predsjednik Administrativnog odbora želi riječ? Ne želi. 
 Da li se neko od kolega poslanika javlja za riječ? Ne javlja. 
 Onda konstatujem da smo pretres i po ovoj tački dnevnog reda završili i mi prelazimo na 
izjašnjavanje.  



 Samo da vidimo da li su svi poslanici u sali da bi se prišlo glasanju. 
 U redu, obaviješen sam da su svi tu. Znači, stekli su se uslovi da pređemo na izjašnjavanje 
o predlozima akata o kojima smo obavili pretres. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o potvrđivanju Konvencije o sporazumima o 
izboru suda. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite, kolege. 
 Hvala vam, 41 poslanik je glasao, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju Konvencije o sporazumima o 
izboru suda. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade 
Crne Gore i Vlade Sjedinjenih Američkih Država na unapređenju ispunjavanja međunarodnih 
poreskih obaveza i sprovođenja FACTA. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam, 41 poslanik je glasao, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade 
Crne Gore i Vlade Sjedinjenih Američkih Država na unapređenju ispunjavanja međunarodnih 
poreskih obaveza i sprovođenja FACTA. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o potvrđivanju Ugovora o osnivanju 
transportne zajednice.  
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam, 41 poslanik je glasao, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju Ugovora o osnivanju 
transportne zajednice.  
 Prelazimo na glasanje o tački Izbor i imenovanja. 
 Predlog za imenovanje člana Odbora Regulatorne agencije za energetiku.   
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog za imenovanje člana Odbora Regulatorne agencije za 
energetiku. Izvolite. 
 Hvala vam, 41 poslanik je glasao, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je  predlog usvojen i za člana Odbora Regulatorne agencije za energetiku 
imenovan Miroslav Vukčević. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o predlogu za imenovanje Savjeta za visoko obrazovanje. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog za imenovanje Savjeta za visoko obrazovanje. Izvolite. 
 Hvala vam, 41 poslanik je glasao, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
konstatujem da je predlog usvojen. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o predlozima odluka Administrativnog odbora. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog odlke o izboru jednog člana Ustavnog odbora. Izvolite. 
 Hvala vam, 41 poslanik je glasao, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je Predlog odluke usvojen. 
  Stavljam na glasanje Predlog odluke o razrješenju i izboru jednog člana Odbora za rodnu 
ravnopravnost. Izvolite. 
 Hvala vam, 41 poslanik je glasao, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih pa 
objavljujem da je Predlog odluke usvojen. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke o razrješenju jedne članice i izboru dva člana Odbora 
za ekonomiju, finansije i budžet. Izvolite.  
 Hvala vam, 41 poslanik je glasao, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je Predlog odluke usvojen. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke o izboru jedne članice Odbora za politički sistem, 
pravosuđe i upravu. Izvolite.  
 Hvala vam, 41 poslanik je glasao, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 



objavljujem da je Predlog odluke usvojen. 
 Poštovane kolege, ovim je Prva sjednica prvog redovnog proljećnjeg zasijedanja u 2018. 
godini završena. 
 Vidimo se na Drugoj sjednici 8. marta. 
 Podsjećam, priređen je koktel na galeriji i pozivam vas da se pridružite. 
 


